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третият мандат е на разу-
ма и очевидно всички гледаме 
към него, защото е последният 
шанс за правителство, заяви 
корнелия нинова. нека с раз-
ум, но без недопустими ком-
промиси, без задкулисни дого-
ворки открито да се опитаме да 
сложим край на политическата 
нестабилност, призова тя.

“нека това да е стъпка към 

стабилизирането на парламен-
тарната република, която е в 
опасност. имаме пълзяща и 
овладяваща държавата едно-
лична власт, която се движи по 
ръба на конституцията. ние 
сме за парламентарната демо-
крация и докрай ще се борим 
за тази форма на управление”, 
категорична е нинова.

За БсП най-важни са 

образованието, науката и 
културата, здравеопазване-
то, социалната политика и 
работещата икономика. со-
циалистите настояват да се 
наблегне на качеството на 
образованието и на учебни-
ците, 1% от БвП да е за кул-
тура, да се премахне търгови-
ята в здравеопазването. “ние 
сме за социална политика 

с акцент върху деца, млади 
хора и майчинство. искаме 
подкрепа на държавата за 
раждането на всяко дете, за 
безплатни лекарства и учеб-
ници за деца, майчинството 
да е равно на минималната за-
плата, младите хора до 26 г. да 
бъдат освободени от данъци”, 
припомни нинова.

Слугинаж
Даваме за храна най-много в еС

Третият мандат 
е на разума
ЗаБСПнай-важнисаобразование,наука
икултура,здравеопазванеисоциалнаполитика
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Близо половината от доходите ни отиват за прехраната и бито-
вите сметки - 20,1 на сто от общите разходи на домакинствата са за 
храна, а 19,1% са за ток, вода и парно.

идерът на ГеРБ Бойко Борисов 
нареди неговите депутати да вне-
сат в парламента проекторешение 
за изграждането на VII и VIII блок 
на площадката на АеЦ “козло-
дуй”. Очаквано, те ще бъдат обо-
рудвани с реактори на американ-
ската компания “Уестингхаус”, с 
която съвсем наскоро бе подписан 
и договор за доставка на ядрено 
гориво за действащите сега мощ-
ности на централата.

идеята бе обявена лично от Бо-
рисов - човека, на когото най-мно-
го се дължи провалът на проекта 
за изграждане на АеЦ “Белене”. 
Първият въпрос на всеки нормален 
човек в този случай би бил: какво 
ще правим с двата реактора, пла-
тени с 1,2 млрд. лв. народна пара, 
след като България загуби арби-
тражното дело срещу “Росатом”?

след многократно повтаряното 
от някогашния енергиен министър 
теменужка Петкова оправдание, 
звучащо като виц, че кОвиД-кри-
зата временно е спряла интереса на 
инвеститорите към АеЦ “Белене”, 
се надявахме, че няма да станем 
свидетели на по-големи безумия в 
сектора. Уви!

нека се върнем назад във вре-
мето.

Малко преди да си отиде, тре-
тото правителство на Меси от Бан-
кя изненадващо одобри доклад “За 
предприетите действия и за резул-
татите от направеното проучване 
на възможностите за изграждане 
на нова ядрена мощност на пло-
щадка 2 в АеЦ “козлодуй”.
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ИзДИгаТ 
памеТнИк 
на СТефан 
ДанаИлов в СофИя
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евроТо уДарИ 
хърваТИТе
по Джоба 
оТ първИя Ден

Почетни часови от Националната гвардейска част бяха разположени край Паметника на българските 
опълченци при честването на 145 години от Освобождението на София. Камбанен звън огласи храма 
“Света Неделя”, където белоградчишкият епископ Поликарт отслужи благодарствен молебен

вкадър

какво СвършИ 
парламенТъТ 
за първИТе 
66 ДнИ

С 2,5 млрД. лв. 
апИ ремонТИрала 
Само 7 км 
пъТИща

И в гърцИя
СТраДаТ 
оТ неДоСТИг 
на лекарСТва

СниМкабта

корнеЛиянинова:
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“Сумата от 780 лв. за минимална за-

плата е ръст от 9,86% спрямо 710 лв., а 
инфлацията е 17,8% през 2022 г. С какви 
аргументи представихте този размер на 
заплатата и минималната часова ставка 
(4,72 лв.) пред социалните партньори”, 
попита депутатът от БСП Георги Гьо-

ков служебния министър на труда и 
социалната политика Лазар Лазаров по 
време на блицконтрола в ресорната пар-

ламентарна комисия. Гьоков припомни, 
че от МтСП предлагаха първо 760 лв., 
после - 770 и накрая - 780 лв. 

Проектът на МС за 760 лв. не е 
представян за обсъждане на тристран-

ката, стана ясно от отговора на Лаза-

ров. той припомни, че в нСтС е об-

съждана минимална заплата от 770 лв., 
което по думите му представлявало 
50% от средната заплата за 2021 г. въз 
основа на краткосрочната статистика 
на разходите за труд и на инфлацията. 
Предложението се основава на завър-

шен икономически период, каза Лаза-

ров. По думите му това увеличение е 
20% на годишна база, като инфлацията 
към момента на приемането й е 16,9% 
(ноември 2021 г. спрямо ноември 2022 
г.), а натрупаната инфлация от начало-

то на 2022 г. е 15,8%. Лазаров заяви, че 

МтСП възразило срещу предложение-

то на бизнеса минималната заплата да 
е брутна, тъй като противоречи на кт.

Отчитането на данни от 2021 г. е 
твърде отдалечено във времето и няма 
как в новия механизъм да бъде допуснат 
такъв далечен период, коментира пред-

седателят на парламентарната комисия 
Гьоков. той е категоричен, че ръстът от 
9,86% почти нищо не покрива от 17,8-
процентната инфлация. “не смятам, че 
това увеличение на минималната за-

плата отчита адекватността спрямо ин-

флацията на ръста на средната заплата. 
нещо повече, предвиждахте в удължи-

телния Закон за бюджета увеличение на 
пенсиите с 12% от юли, което е призна-

ние, че инфлацията през предходната 
година (2022 г.) е била поне 12%. не 
мисля, че с този ръст от 9,86% отгово-

рихте на обществените очаквания, както 
и на тези, които работят на минимална 
заплата. не отговаряте и на заявките на 
МтСП за борба с бедността и неравен-

ствата”, заяви Гьоков.
въпреки ръста на минимална-

та заплата от 1 януари минималният 
осигурителен доход за земеделците, 
тютюнопроизвосителите и самоосигу-

ряващите остава 710 лв., но за наети-

те от тях работници е 780 лв., поясни 
Лазаров в отговор на въпрос на Искрен 
Арабаджиев от “Продължаваме промя-

ната”.

С отпадането на задължението за смяна на свидетелство за 
управление на моторно превозно средство при промяна на по-

стоянния адрес на населено място в рамките на една област се 
улеснява издаването на шофьорска книжка. това реши вчера МС 
с проектозакон за изменение и допълнение на Закона за българ-

ските лични документи.
укорено издаване на шофьорски книжки ще стане възможно 

при тяхната подмяна поради изтичане на срока на валидност, при 
вече изтекъл срок на валидност, при промяна в данните на вода-

ча - смяна на фамилия и транслитерация, както и при издаване на 
дубликат. към това се прибавят и случаите на първоначално при-

добиване на правоспособност за управление на МПС от определе-

на категория, подмяна на книжката поради придобиване на пра-

воспособност за управление от нова категория, възстановяване на 
правоспособност след като на водача са били отнети контролни 
точки и на правоспособност поради отказ на категория.

Създава се правна възможност личните карти на българските 
граждани да съдържат удостоверения за електронна идентич-

ност. По този начин личните карти могат да бъдат използвани 
като носител на електронен идентификатор по смисъла на Зако-

на за електронна идентификация. Регламентирана е и опцията за 
запис на удостоверения за електронна идентичност в документи-

те тип “паспорт”, както и в разрешенията за пребиваване, които 
се издават на пребиваващи у нас чужденци. Предвидена е и въз-

можността при определени условия да бъдат издавани паспорти 
със срок на валидност до 10 години, както и временна карта за 
самоличност на лица, на които е постановена присъда, която не 
е влязла в сила.

Със законопроекта се урежда и хипотезата за издаване на нов 
документ за самоличност, когато заявителят не може да предос-

тави документ за самоличност или заместващ го такъв поради 
загубване, кражба или унищожаване. в тези случаи се предвиж-

да удостоверяването на личността да става с представянето на 
документ за раждане.

Общинска полиция ще зара-

боти в Русе до две седмици. тя е 
елемент от новото ниво на сигур-

ност за гражданите и фирмите в 
общината, каза за БтА кметът на 
града Пенчо Милков.

За целта са назначени петима 
служители, които сега са на стаж 
в районните полицейски упра-

вления, след като са преминали 
задължителен шестмесечен курс 
на обучение. те ще са на пряко 
подчинение на кмета на Русе и 
ще си съдействат активно със 
специализираното общинско 
звено “контрол, охрана, общест-

вен ред и сигурност” (кООРС) и 
с полицията.

Милков обясни, че новото 

ниво за сигурност включва три 
елемента - общинска полиция, 
нова организация на работа на 
кООРС и единен център за ви-

деонаблюдение, като броят на 
камерите в града е увеличен. на 
разположение на новосформи-

раното звено са предоставени 
два оборудвани за целта специ-

ализирани автомобила, както и 
полицейски униформи с обозна-

чителни знаци на общината.
Общинските полицаи са 

служители на областната дирек-

ция на МвР. те ще оказват съ-

действие за възпрепятстването 
на всякакъв вид престъпления, 
включително със задържане. 
част от основните правомощия 

на общинската полиция са свър-

зани с контрола по спазването 
на общинските наредби, като 
служителите й ще участват в 
осигуряването на охрана на ма-

сови мероприятия, както и ще 
осъществяват контрол по безо-

пасността на движението и оси-

гуряването на нормалното прид-

вижване на градския транспорт. 
Заплатите на общинските 

полицаи са осигурени от об-

щинския бюджет. Очакванията 
са през настоящата година със-

тавът на звеното да бъде увели-

чен с още петима служители, 
като договорът с областната 
дирекция на МвР предвижда 
броят им да достигне 30.

Софийският университет “Св. климент Ох-

ридски” ще има свой филиал в Бургас, реши 
правителството. Откриването му е по пред-

ложение на висшето училище. Предвижда се 
във филиала да се подготвят студенти за при-

добиване на висше образование в две профе-

сионални направления “Музикално и танцово 
изкуство” и “Религия и теология”. Обучението 
ще се осъществява по три специалности от про-

фесионално направление “Музикално и танцо-

во изкуство” за придобиване на образовател-

но-квалификационните степени “бакалавър” и 
“магистър” в редовна форма и по две специал-

ности от професионално направление “Религия 
и теология” за придобиване на степен “магис-

тър” в задочна форма.
С откриването на филиала ще се отговори 

на необходимостта от кадри за туристическия и 
културен бизнес в съчетание с духовна просве-

та и мениджмънт в областта на поклонническия 
туризъм, смятат от вуза. Очаква се стъпката да 
осигури редица предимства на града и региона, 
поради което общинското ръководство и кмет-

ството на Бургас застават зад идеята за създа-

ването му и осигуряват материално-техническа 
база за нуждите на обучението.

народните представители от парламентарната група на БСП, 
членове на изпълнителното бюро, както и председателят на БСП 
в София иван Таков и общински съветници се включиха 
в тържественото честване на 145 години от Освобождението на София

ГеорГиГьоков:

Минималната заплата нараства 
с 9,86%, а инфлацията е 17,8%

Общинска полиция ще заработи в Русе

Откриват филиал на СУ в Бургас

Улесняват издаването 
на лични документи

Скаквиаргументиепредложенонай-нискотозастранатавъзнаграждение,питатотБСП
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"Очевидно всички 
гледаме вече към третия 
мандат и той е последни-

ят шанс за правителство. 
ние бихме го нарекли 
мандат на разума. нека 
с разум, но без недопус-

тими компромиси, без 
задкулисни договорки, 
открито да се опитаме да 
сложим край на полити-

ческата нестабилност", 
призова лидерът на бСП 
корнелия нинова от три-

буната при откриването 
на новата сесия на парла-

мента. 
За бСП най-важни са 

образованието, науката 
и културата, здравеопаз-
ването, социалната поли-

тика и работеща иконо-

мика. крайно време е да 
наблегнем на качеството 
на образованието и на 
учебниците, а 1% от бвП 
да се инвестира в култура, 
настоя нинова. тя поиска 
премахване на търговията 
в здравеопазването. бСП 
е за социална политика с 
акцент върху деца, мла-

ди хора и майчинство, за 
подкрепа на държавата за 
раждането на всяко дете, 
безплатни лекарства и 
учебници за деца, детско 
здравеопазване, майчин-

ството да е колкото мини-

малната заплата, млади-

те хора до 26 г. да бъдат 
освободени от данъци. 

Според нинова е 
крайно време да се въве-

де понятието "енергийна 
бедност". Социалистите 
ще продължат и битката 

си за преизчисляване на 
пенсиите. "За да се свър-

ши всичко това, трябва да 
има развита икономика. 
Подкрепата на държавата 
за нея трябва да продъл-

жи и да приемем усиле-

но законите по Плана за 
възстановяване и устой-

чивост", настоя нинова. 
бСП настоява да се реши 
въпросът с финансира-

нето на общините чрез 
оставане на част от данъ-

ците при тях. (Пълният 
текст на декларацията 

- на стр.11) 
С химна на репу-

блика българия и еС 
започна новата сесия на 
48-то нС. Депутатите 
подновиха работата си 
след коледните и ново-

годишните празници. в 
началото на заседанието 
парламентарният шеф 
вежди рашидов честити 
новата 2023 г. Дай, боже, 
да бъде здрава и с много 
разум, пожела той, а на 
депутатите - много креп-

ко здраве и ползотворна 

работа.
Парламентарният ден 

започна традиционно с 
декларации на групите. 
Основната тема в изявле-

нията беше съставянето 
на правителство като 
приоритет на 48-то нС.

третият мандат е кри-

зисен, той е нестандартен 
и също трябва да бъде 
използван максимално 
добре, за да решим по-

литическата криза, зая-

ви тома биков от герб. 
Според него  третият 

мандат трябва да бъде 
конструиран разумно 
според реалностите, а не 
според мечтите и надеж-

дите. биков подчерта, че 
герб е готов на компро-

миси, и намекна, че хора-

та на бойко борисов биха 
подкрепили кабинет с 
мандат на Дб. 

най-важното, което 
можем да свършим през 
тази сесия, е да изберем 
редовно правителство, 
подчерта акад. николай 
Денков от "Продължава-

ме промяната". По думи-

те му партията му е под-

ходила по различен начин 
и визира предложения 
проект на Декларация за 
определяне на приори-

тетните национални цели 
и задачи пред 48-ото нС 
и мерките, необходими 
за тяхното постигане. 
Проектът е включен като 
точка втора от седмична-

та програма за петък.
това, което трябва да 

ангажира отговорността 
на всички ни, е третият 
мандат, заяви лидерът на 
ДПС Мустафа карадайъ. 
без значение какви биха 
били последиците за рей-

тинги и изборни резулта-

ти, отговорността пред 
обществото и бъдещето 
на държавата изисква 
да намерим решение за 
редовен кабинет с ясен 
хоризонт и конкретни за-

дачи за изпълнение, при-

зова той. 
вижда се, че няма как 

вторият мандат да бъде 
осъществен, категоричен 
е лидерът на "възражда-

не" костадин костади-

нов, който е скептичен, 
че ще има редовно пра-

вителство в този парла-

мент. За Дб отговорното 
поведение е да се опита-

ме да съставим с втория 
мандат правителство и да 
използваме целия потен-

циал на втория мандат, 
поясни съпредседателят 
на "Демократична бълга-

рия" Христо иванов. Спо-

ред лидера на "български 
възход" Стефан янев ка-

бинет на малцинството 
не би било работещ, той 
би бил неустойчив.

През изминалата 2022 
г. българия е обявила за 
персона нон грата 84 слу-

жители на руските офи-

циални представителства 
у нас, съобщи председа-

телят на ДанС Пламен 
тончев. За сравнение 
през 2021 г. за персона 
нон грата са обявени три-

ма служители на руските 
представителства.

По думите на тончев 
в момента няма пряк риск 
за сигурността на страна-

та ни. Продължаването 
на военните действия 

обаче може да доведе до 
засилване на миграци-

онния поток към и през 
българия. възможни са 
последици в икономи-

чески план като ръст на 
цените и възникване на 
предпоставки за прекъс-

ване на вериги за достав-

ки, поясни той.
Според тончев се на-

блюдава все по-засилен 
процес на интеграция 
между обществените от-

ношения и информацион-

ните технологии. в резул-

тат на това негативното 

влияние върху едната сис-

тема рефлектира силно 
върху другата. тази среда 
налага въвеждането на по-
високи изисквания към 
мерките и подходите за 
гарантиране надеждност-

та на системите, посочи 
председателят на ДанС. 
Според него фактът, че 
редица страни развиват 
такъв тип инструменти, 
ще продължава да поста-

вя много по-високи изис-

квания към прилаганите 
политики в областта на 
киберсигурността.

  �
Юлия ИВАНОВА 

бившият вътрешен министър и депу-

тат от "Продължаваме промяната" бойко 
рашков поема ръководството на парламен-

тарната комисия за контрол над службите 
за сигурност и СрС. това обяви в началото 
на вчерашното пленарно заседание вежди 
рашидов. комисията се председателства 
на ротационен принцип от парламентар-

ните групи и шефът й се сменя в началото 
на всяка сесия. Досега тя се ръководеше от 
Даниел Митов от герб.

рашидов представи пред депутатите 
и справка за органите, чиито мандат е из-
текъл и на които нС следва да попълни 
състава им. Сред изброените длъжности 
са председател, заместник-председател и 

секретар на комисията за разкриване на 
документи и обявяване на принадлежност 
на български граждани към ДС и разузна-

вателни служби на българската народна 
армия, председател и членове на коми-

сията за защита на личните данни, главен 
инспектор към инспектората на вСС, 10 
инспектори към инспектората на вСС, 
член на надзорния съвет на агенцията по 
публичните предприятия и контрол.

Парламентът следва да проведе про-

цедури за избор на управител и подупра-

вители на бнб, на управител на нацио-

налния осигурителен институт, на двама 
съдии от конституционния съд, на чле-

нове на Фискалния съвет, на председател 
на Сметната палата, на председател на 
комисията по публичен надзор, на коми-

сията за защита от дискриминацията и на 
комисията за финансов контрол.

Корнелиянинова:

Последният шанс за правителство
е с третия мандат - на разума
народнотосъбраниеподновиработатасиследКоледнатаваканция

снимКаБТа

С химна на Република България и ЕС започна новата сесия на Народното събрание. Депутатите 
от “Възраждане” демонстративно седнаха на банките, когато в залата зазвуча “Ода на радостта”

България е обявила 84 руски 
служители за персона 
нон грата през 2022 г.

Бойко Рашков поема комисията 
за контрол над службите
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кметът на община троян 
Донка Михайлова връчи на на-

чалника на районното управле-

ние на Мвр главен инспектор 
ивайло Славков ключовете на 
лек автомобил, който е дарение 
на общината. той е общинска 
собственост, предназначен за 
нуждите на районните поли-

цейски инспектори и Детската 
педагогическа стая при район-

ното управление в троян.
"надявам се автомобилът 

да служи за предотвратяване 
на произшествия и криминални 
престъпления, както и за оси-

гуряване на добър обществен 
ред", каза главен инспектор 
Славков при получаването на 
ключовете. 

Средното училище "васил 
левски" в троян получи нов 
автобус от Министерството 
на образованието и науката 
за безвъзмездно ползване от 
10 години, който ще осигу-

ри транспорт на учениците от 
съседните села черни Осъм 
и Орешак. До подмяната на 
стария автобус се стигна след 
искане от кмета Донка Михай-

лова. Общината досега е разпо-

лагала с общо десет автобуса за 
превоз на ученици.

Хванаха служител на 
Мвр, който превозвал 31 
мигранти в бус. Превозното 
средство се движело към сто-

лицата около 8 ч. сутринта 
вчера, когато било спряно в 
района на 119 км на магис-

трала "тракия". Мигрантите 
се представили за граждани 
на афганистан. Шофьорът, 
който се оказал жандарме-

рист, е арестуван.
часове по-рано също на 

магистрала "тракия" е бил 
спрян съмнителен микро-

бус, в който е установена 
група от 25 млади мъже без 
документи за самоличност, 
самоопределящи се за афга-

нистански граждани. Задър-

жан е шофьорът, който е от 
Харманли.

15 605 граждани на трети 
страни са задържани у нас в 
периода от януари до ноем-

ври 2022 г. на входа на дър-

жавната граница са заловени 
2206 души, а на изхода без 
регистрация - 2293 души.

Хванаха 
служител 
на МВР, 
превозвал 
мигранти

Без промяна от началото на 2023 г. остава 
сумата за желаещите да “купят” осигурите-

лен стаж - 140,58 лв. за всеки недостигащ ме-

сец, съобщават от нОи. тази сума няма от-

ношение към увеличението на минималната 
заплата, а се изчислява като процент (19,8%) 
от минималния осигурителен доход за само-

осигуряващите се, родени преди 1 януари 
1960 г., определен със Закона за бюджета на 
държавното обществено осигуряване за съот-

ветната година. Минималният осигурителен 
доход за самоосигуряващите се, определен в 
разпоредбите с удължено действие на Закона 
за бюджета на държавното обществено оси-

гуряване за 2022 г., се запазва без промяна от 
началото на 2023 г. - 710 лв.

така до приемането на Закон за бюджета 
на държавното обществено осигуряване за 
2023 г. размерът на минималния осигурите-

лен доход за самоосигуряващите се остава 

710 лв., съответно и сумата за купуването на 
един месец осигурителен стаж - 140,58 лв. 
(19,8%  от 710 лв.).

възможностите за купуване на осигури-

телен стаж са определени в кодекса за соци-

ално осигуряване, като вариантите за внасяне 
на необходимите вноски са два. Първият е за 
времето на обучение при завършено висше или 
полувисше образование, както и за периода на 
докторантура. вторият е до 5 години при не-

достигащ стаж за пенсиониране по общия ред.
Пенсионерите с начална дата на пенсия-

та през деветмесечието на 2022 г., откупили 
осигурителен стаж до 5 години, са 2679, като 
средният брой месеци недостигащ стаж на 
един пенсиониран е 23,25. За цялата 2021 г. 
броят пенсионери с новоотпуснати пенсии, 
откупили осигурителен стаж до 5 години, 
е 3840, а средният недостигащ стаж - 22,18 
месеца.

  �
Деси ВЕЛЕВА

Паметник на великия актьор Стефан Данаилов ще бъде издигнат в 
София. идейният проект е внесен за разглеждане в Столичната община 
от сина му владимир Данаилов и ирен кривошиева. той е разгледан на 
заседание на експертно-художествения съвет към общината в края на ми-

налата година и изграждането на паметника е одобрено от членовете му.
Предложението на вносителите е паметникът да бъде разположен 

в градската градина, но според съвета има риск паркът да се прена-

сити с монументи и паметни знаци. Затова експертите предлагат на 
Съюза на българските артисти,  подкрепил проекта, да даде идея за 
място, на което могат да бъдат поставяни паметници на бележити бъл-

гарски артисти. От експертния съвет предлагат паметникът на проф. 
Данаилов да бъде издигнат в имота, който ще носи неговото име с ре-

шение на Столичния общински съвет от октомври миналата година. 
тогава съветниците приеха площ между бул. "Христо Смирненски", 
бул."Джеймс Баучер" и ул. "арх. Йордан Миланов" в район "лозенец" 
да носи името "градина проф. Стефан Данаилов". 

Издигат паметник на 
Стефан Данаилов в София

НОИ с разяснения как се купува 
осигурителен стаж

Депутатите от парламентарната 
комисия по образование отново под-

крепиха предложението на БСП за 
безплатни учебници за всички уче-

ници от Vттт до Хтт клас. те едино-

душно гласуваха общ законопроект за 
изменение и допълнение на Закона за 
предучилищното и училищното обра-

зование, който включва приетото през 
декемвмри на първо гласуване предло-

жение на БСП за безплатните учебни-

ци, както и промени, свързани с висше-

то образование, предложени от Христо 
Симеонов и група депутати. в предло-

жението на Симеонов и колегите му се 
разширява възможността на учениците 
да се явяват на държавни зрелостни из-

пити по желание.  
измененията в закона, предложени 

от лидера на БСП корнелия нинова и 
група депутати, единодушно бяха гла-

сувани на първо четене от 178 депута-

ти в пленарната зала в края на мина-

лата година, като преди това проектът 

бе подкрепен от ресорната комисия 
през ноември. 

анализите на социалистите показ-

ват, че ще са нужни 80 млн. лева за 
осигуряване на безплатни учебници за 
всички гимназисти за първата учебна 
година и по 8 млн. лева за втората и 
трета от ползването на помагалата. 

От БСП наблегнаха на факта, че с 
предложението им ще бъдат подпомог-

нати 300 000 деца и техните семейства. 
Социалистите неведнъж са изтъквали, 

че безплатните учебници са неотмени-

мо условие за равен достъп до обра-

зование. От левицата не са съгласни с 
появили се идеи за подпомагане само 
на някои по-бедни семейства, които да 
получат безплатни учебници.

анкета показва, че дори в София 43 
на сто от гимназистите нямат учебници. 
"Образованието е скъпо, но инвестици-

ите в него се възвръщат стократно след 
години", заяви при първото гласуване 
депутатът от БСП ирена анастасова. 

Депутатите потвърдиха подкрепа
за БСП за безплатните учебници 
80млн.леващесанужнизаосигуряваненаучебнициинагимназистите

Община Троян дари автомобил  
на районното управление на МВР
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С отпуснатите от бюджета миналата 
година 2,5 млрд. лв. за поддържане на 
пътищата пътната агенция е направи-

ла основен ремонт само на 7 километра 
третокласни пътища и текущ ремонт 
на около 230 км други пътни участъци. 
това заяви председателят на управител-

ния съвет на неправителствената органи-

зация “институт за пътна безопасност” 
Богдан милчев.

За тези данни той се позова на пис-

мен отговор, който е получил от пътна-

та агенция на поискана информация по 
Закона за достъп до обществена инфор-

мация. отговора по негови твърдения е 
получил на 15 декември.  За сравнение, 
според милчев през периода 2019-2021 
г. за три години са направени основни 
ремонти на около 3 хиляди километра 
пътища и то при неколкократно по-ма-

лък бюджет.
Богдан милчев допълни, че по повече 

от 350 км по износващия слой на асфал-

та са констатирани дупки, на повече от 
400 места има увредени мантинели. “не 
можем да кажем, че това са магистрали, 
защото по над 200 км сме констатирали 
места, на които може да има “аквапла-

нинг” поради лошото отводняване. взе-

хме подобна за България страна относно 
население и площ - австрия, която има 
два пъти повече магистрали и в която е 
3,5 пъти по-малко вероятно да загинеш 
по магистралите. Причината е отказ от 
поддръжка на магистралите тук и ние 
можем да кажем, че това са магистрали-

те на смъртта”, заяви още милчев.
“всички тези елементи водят най-

малкото до грешно взети решения, до 

объркване на водачите, които имат по-

тенциала да прерастват или в травми, 
или в смърт”, заяви инж. методий Сте-

лиянов, част от одитиращия екип. на-

блюдавани са сериозни деформации, 
уточни специалистът. “необходимо е 
да дадем ново съдържание на понятието 
“магистрала”. ние в България нямаме 
магистрали. у нас съществуват скорост-

ни пътища, които разбиват автомобили, 

причиняват висока аварийност и водят 
до смърт”, коментира Стелиянов.

Правителството отпуши строител-

ството на изключително важен за Севе-

розапада скоростен път от видин към 
монтана, а оттам към Ботевград и Со-

фия. така междувременно министърът 
на регионалното развитие иван Шиш-

ков оповести вчерашното решение за 
отчуждаване на частни имоти по трасето 
ружинци-монтана. Спираме забавянето 
и смятаме, че за три години този учас-

тък ще бъде построен, заяви Шишков. 
той припомни, че подробният устрой-

ствен план е готов от февруари 2021 г., 
но процедурата била забавена заради 
обжалване в съда и от административни 
проблеми.

министърът обясни и защо е важно 
това решение. то дава възможност да 
се построи магистралата от видин до 
монтана, а оттам скоростният път от 
монтана до Ботевград и да се направи 
свързаността до София. Завършването 
на аутобана от видин до монтана от-

варя и възможността да се работи по 
алтернативното трасе, макар и на кон-

цесия, което е от монтана с тунел под 
Петрохан към София. Без завършената 
отсечка от видин до монтана на прак-

тика пътят към София от видин и целия 
Северозапад е изключително ограни-

чен, заяви той.

Продажбите на нови леки 
и лекотоварни автомобили в 
България през миналата година 
нарастват с над 10%, а на упо-

требяваните коли се сриват с 
почти толкова, показват данни-

те за регистрациите на “Пътна 
полиция”. чакането дълго за 
нова кола и повишените с поне 
10% цени не спират купувачи-

те. Докато липсата на добри ав-

томобили втора ръка и скокът 
на цените с над 20 на сто раз-

колебават тези, които разчи-

тат на употребявано превозно 
средство.

Причината за проблемите 
пред производителите на нови 

автомобили са продължаващи-

ят недостиг на чипове и нару-

шените вериги за доставки за-

ради войната в украйна. През 
2022 г. в България са били ку-

пени 34 448 нови коли, докато 
за същия период на 2021 г. те са 
31 196, сочи статистиката. все 
още обаче това е с над 20% по-
слаб резултат от “предкорон-

ната” 2019 г. употребяваните 
леки и лекотоварни автомо-

били нов внос са 218 041 през 
2020 г. срещу 197 133 сега, ко-

ето е спад от почти 9,6%. над 
139 хил. от купените през ми-

налата година коли са на въз-

раст повече от 10 години.

Съотношението между 
купуваните нови и употре-

бявани автомобили леко се 
подобрява от едно съм седем 
през 2021 г. до едно към шест 
през миналата. общо броят 
на водените на отчет в “Път-

на полиция” всички моторни 
превозни средства в страната 
е малко над 3,88 млн. Почти 
половината са на възраст над 
20 години, а едва около 5 на 
сто са на до 5 години. Запазва 
се тенденцията за повишаване 
на интереса към електромо-

билите, като техният брой се 
повишава с над 86% и на ток 
вече са 6293 автомобила.

 

 

 

 

 

 

 

 

Държавната компания “Булгаргаз” съди ТЕЦ 
“Варна”, собственост на почетния председател 
на ДПС Ахмед Доган, за неразплатени доставки 
на природен газ. Централата продължава да е 
вторият по големина длъжник на “Булгаргаз”. 
Задълженията на централата към държавния 
доставчик на природен газ са нараснали до 40 
млн. лв, съобщи БНТ. За задълженията на ТЕЦ 
“Варна” за използвани, но незаплатени количе-

ства природен газ се разбра в края на 2021 г., ко-

гато тогавашното ръководство на “Булгаргаз” 
спря доставките и запорира сметки на центра-

лата. Тогава цитираният дълг бе на стойност 25 
млн. лв. Най-големият длъжник на “Булгаргаз” 
остава “Топлофикация София” с над 550 млн. лв. 
Столичното парно има задължения и към БЕХ, с 
което общият им размер е 800 млн. лв. 

министърът на ре-

гионалното развитие 
и благоустройството 
иван Шишков предло-

жи абсурдно решение 
на проблема с глобите 
за липсващи винетки 
за жителите на две села 
край София. Жителите 
на Пролеша и Хераково 

се оказаха с натрупани 
огромни глоби за непла-

тени винетки заради по-

лучена погрешна инфор-

мация, че няма да дължат 
такава такса. така всеки 
път, когато са премина-

вали, са били отчитани 
като нарушители. има 
семейства с натрупани 

350 глоби от по 70 лв. 
или суми от порядъка на 
24 500 лв. 

Според Шишков 
решението на пробле-

ма е народни предста-

вители да внесат пред-

ложение за промени в 
Закона за пътищата, с 
които да се ограничи 

броят на глобите за не-

платена винетка до 3 
на година. 

в момента законът 
позволява несъразмер-

ни санкции, коментира 
Шишков. вчера хора 
от Хераково за пореден 
път протестираха пред 
сградата на аПи.

Два меморандума за енергийно 
сътрудничество между България и 
Гърция одобри правителството на 
Гълъб Донев на редовното засе-

дание вчера. единият ще позволи 
на гръцки газови доставчици да 

резервират капацитет от българ-

ското газохранилище в чирен, а 
на български - да получат слото-

ве за разтоварване на втечнен газ 
на гръцки терминали. Другият ще 
сложи началото на проучвания 

за изграждане на нефтопровод от 
гръцкия град александруполис 
до Бургас и да осигурява алтер-

нативна на руския суров петрол 
суровина за рафинерията “Лукойл 
нефтохим”. 

Продажбите на нови коли нарастват, на старите намаляват

С 86 % са се увеличили продажбите 
на електромобили у нас през миналата година

С 2,5 млрд. лв. АПИ ремонтирала 
само 7 км пътища
80%отпътнатасигнализациянеотговарянаизискванията

„Булгаргаз“ съди 
ТЕЦ-а на Доган за 
дългове от 40 млн. лв.

Шишков предложи абсурдно 
решение за глобите от винетки

Съхранение на газ в Чирен срещу LNG слотове 
разменят България и Гърция
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разходите на българи-

те за храна са по-големи от 
тези за сметките за жили-

щето, показват последните 
данни на “евростат”. 20,1 на 
сто от общите разходи на до-

макинствата у нас отиват за 
храна и безалкохолни напит-

ки, а 19,1 на сто даваме, за 
да платим ток, вода и парно. 
За транспорт отиват 12,3%, а 
за култура и развлечения сме 
заделяли 8,1% от разходите. 
тези за здраве са 7,2 на сто 
от общите, а делът на тези за 
алкохол и цигари и комуни-

кации - по 5,2 на сто.
не такава е ситуацията 

в еС. През 2021 г. сметките 
за жилища, вода, електри-

чество, газ и други горива 
представляват една четвърт 
(25%) от разходите на до-

макинствата в еС, което е 
спад с 0,5 процентни пункта 
в сравнение с 2020 г. разхо-

дите за храна и безалкохол-

ни напитки също намаляват 
сред категориите разходи на 
домакинствата, представля-

ващи 14,3% от общите раз-

ходи през 2021 г.
разходите за транспорт 

са били на трето място в ка-

тегориите разходи на дома-

кинствата, представлявайки 
12,1% от общите, което е 
ръст от 0,5 процента. това 
увеличение е свързано с по-

степенното премахване на 
мерките за контрол, свързани 
с ковиД-19, които засегна-

ха мобилността в целия еС.
Същата тенденция се на-

блюдава и в категориите 
разходи за отдих и култура, 
ресторанти и хотели, здраве и 
облекло и обувки; общият им 
разходен дял се е увеличил 
съответно до 8%, 6,6%, 4,7% 
и 4,2% през 2021 г. (в сравне-

ние съответно със 7,8%, 6,0%, 
4,6% и 4,1% през 2020 г.).

Дяловете на разходите за 
обзавеждане и домакинско 
оборудване, както и разхо-

дите за образование са ста-

билни, представляващи 6,0% 
и 0,9% от общите разходи, 
както и през 2020 г.

общите дялове на раз-

ходите за цигари и алкохол 
и разни стоки и услуги са 
намалели с 0,2 процента и 
за двете категории, докато 
за комуникации - с 0,1 про-

цента.

“въведената единствена най-силна социална мяр-

ка от новата история на България - нулев ДДС за хля-

ба, ще продължи и през тази година. това свали цени-

те на хляба между 17-20%”, заяви мариана кукушева, 
председател на националния браншови съюз на хле-

барите и сладкарите. тя уточни, че пазарът на хляба е 
спокоен, а цената не е променена, визирайки големите 
търговски вериги, които държат 85% от пазара.

“не очакваме покачване на цената на хляба - 
няма 20% върху доставната цена и,второ, цената на 
суровината е спокойна”, каза тя пред Бнр. кукуше-

ва подчерта, че не повече от 2-3% от хлебопроиз-

водителите продължават да работят на газ. те из-

чакват поточните им линии да бъдат приспособени 
към новите обективни условия. По думите й няма 
информация за подадени оплаквания за качеството 
на хляба. Според нея няма опасност за отпадане на 
хлебопроизводители от пазара.

разходите за час труд в еС са се уве-

личили средно с 3,4% за година, показ-

ват данните на “евростат” за третото 
тримесечие на 2022 г. на фона на това 
незначително средно повишение Бълга-

рия изпъква с рекорден скок от над 16%. 
разходите за труд включват заплатата, 
но и други разноски на работодателите 
като социални и здравни осигуровки и 
разни компенсации и надбавки. това, 
че у нас трудовите възнаграждения рас-

тат най-бързо в еС, изглежда логично, 

защото страната е с най-ниски доходи 
и трябва да догонва по-богатите. Бълга-

рия и друг път е оглавявала ранглиста-

та за бързо вдигане на доходи. в някои 
сектори има недостиг на работна ръка 
и глад за квалифицирани кадри, което 
също е фактор за скоростно вдигане на 
заплащането.

като цяло в еС икономическите 
дейности, които регистрират най-висо-

ко годишно увеличение на заплащането 
за час работа през третото тримесечие 

на 2022 г., са от категорията “Добивна 
промишленост” (14,2 на сто).  Следва 
“Хотелиерство и ресторантьорство” с 
5,2% ръст спрямо година по-рано, по-

казват данните на “евростат”.
картината в България е доста по-

различна. най-високо увеличение на 
разходите за труд има в “Хотелиерство 
и ресторантьорство” - с 23,4%, следва 
“Добивна промишленост” - с 19,4 на 
сто, а на трето място е сектор “Държав-

но управление”, където ръстът също е 

забележителен - с 19,2 на сто.
наскоро “евростат” публикува и ак-

туализирана информация за годишните 
нива на заплащане за пълен работен ден 
за 2021 г. България е на дъното по този 
показател с най-ниска заплата - 10 300 
евро годишно при 33 500 евро средно 
за еС. За сравнение дори в сродната ни 
румъния годишната заплата за 2021 г. е 
била 13 000 евро. в челната тройка са 
Люксембург със 72 200 евро, Дания (63 
300 евро) и ирландия (50 300 евро).

Даваме за храна 
повече от другите в ЕС
Близополовинатаотдоходитениотиватзапрехранаибитовисметки

електроенергията 
за бизнеса в България 
поскъпва с близо 26% в 
сряда, което може да се 
определи като традици-

онно след ниските цени 
през почивните дни око-

ло празниците. Цената на 
Българската независима 
енергийна борса (БнеБ) 
в пазарен сегмент “Ден 
напред” достига 367,94 
лв. (без ДДС) за мегават-

час за доставка на 4 яну-

ари. За сравнение, енер-

гийната борса затвори в 
понеделник при средна 
цена от 292,19 лв. за ме-

гаватчас.
Скокът на цената на 

електроенергията в Бъл-

гария с една четвърт е 
най-значимият в цяла 
европа, показват данни-

те на EU Energy. Подоб-

но поскъпване се отчита 
и в румъния. По-скъпа 
електроенергия в сряда 
имаше само в Гърция - 
около 440 лв.

Цената на тока за биз-

неса в България достиг-

на най-ниското си ниво 
на 1 януари - 36 лв., ко-

гато традиционно по-го-

лямата част от фирмите 

не работят. Ден по-рано 
- на 31 декември, - тя бе 
67 лв., на 30 декември - 
109 лв., а на 29 декември 
- 187 лв.

До края на 2022 г. 
бе в сила таван на цена-

та на електроенергията 
за бизнеса в България в 
сегмента “Ден напред” 
от 250 лв., т.е. в послед-

ните три дни от минала-

та година държавата не 
бе нужно да компенсира 
фирмите.

от началото на но-

вата година таванът бе 
свален на 200 лв., т.е. 
държавните компен-

сации стават по-голе-

ми и още от 2 януари 
бюджетът трябва да 

изплаща компенсации, 
след като цената дос-

тигна около 250 лв. за 
мегаватчас. очаквани-

ята са, че при цени по-

добни на тези от 2022 г. 
държавата ще трябва да 
изплати около 15 млрд. 
лв. енергийни помощи 
на бизнеса през следва-

щите 12 месеца.

СнимкаЕмилиякоСтадинова

Заплатите ни нараствали най-бързо в ЕС, но са най-ниски

Не се очаква скок 
в цената на хляба 

марианакукушЕва: Токът за бизнеса поскъпна след празниците
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накратко

Климатичните промени се отразяват на хората по цял свят. Представители на индийското 
номадско племе Гуджар се приспособяват към необичайно студеното и мъгливо време

снимкибта

Без незабавни действия 
всички страни в Близкия из-

ток могат да изчерпят запа-

сите си от подпочвена вода 
до 2050 г., което води до 
проблеми в селскостопан-

ското производство, про-

доволствена несигурност и 
влошаване на здравето. За 
това алармира ново между-

народно проучване, което 
за първи път представя ця-

лостен преглед на здравни-

те предизвикателства, по-

родени от измененията на 
климата. Според него кли-

матичните промени застра-

шават живота и здравето 

на живеещите в източното 
Средиземноморие и Близ-

кия изток. най-сериозните 
заплахи са екстремните го-

рещини, недостигът на вода 
и замърсяването на въздуха 
в региона.

Според авторите на меж-

дународния доклад ком-

бинация от екологични и 
социално-икономически 
фактори в източното Среди-

земноморие и Близкия изток 
създава подходящи условия 
за разпространение на мала-

рия, западнонилска треска 
и други инфекции. учените 
препоръчват създаването на 

регионален център за съби-

ране и анализ на свързани с 
околната среда здравни дан-

ни.
Междувременно меко-

то време в Европа доведе 
до температурни рекорди в 
осем държави. в испания 
термометрите отчетоха 25,1 
градуса по Целзий, в Швей-

цария - 20 градуса, в Полша 
в неделя бяха измерени 18,9 
градуса. необичайно топло 
е във Франция, Германия и 
украйна.

Експерти посочват, че 
през 2022 г. в испания тем-

пературите са били най-ви-

соки. Отчетените средно за 
страната 15,5 градуса са ре-

кордни от началото на мете-

орологичните наблюдения 
през 1916 г.

Мекото време в Европа 
идва на фона на ниските зим-

ни температури в Северна 
америка. там бури отнеха 
живота на над 60 души, при-

помня Би Би Си. Прогнози-

те са за обилен снеговалеж и 
леден дъжд в северната част 
на Средния Запад, а гръмо-

тевични бури и торнадo се 
очакват в американските 
щати тексас, Оклахома, ар-

канзас и Луизиана.

Близкият изток
без вода до 2050 г.
мекотовремевЕвропадоведе
дотемпературнирекордивосемдържави

Лидерът на републиканците Кевин Маккарти за трети път 
не събра необходимото мнозинство за председателския пост в 
Камарата на представителите, съобщиха медиите. При необхо-

дими 218 гласа, той събра 202, а неговият съперник от демо-

кратическата партия Хаким джефрис - 212 гласа. При третото 
гласуване 20 конгресмени републиканци от десния фланг на 
партията са гласували срещу съпартиеца си Маккарти.

в долната камара на Конгреса републиканците контроли-

рат 222 места, срещу 212 на демократите. Занапред изборите 
в камарата ще продължат до събирането на необходимия брой 
гласове от който и да е претендент. За първи път от 1923 г. из-
борът на неин лидер продължи повече от един тур.

Пореден провал 
в Конгреса на САЩ

Властите в Пакистан издадоха указ, 
според който търговските 
центрове и откритите пазари трябва 
да пестят повече ток. За целта те 
ще затварят в 20,30 ч. Според 
управляващите по този начин 
постепенно ще се излезе и от 
икономическата криза

Френски град сменя символично името си за една година 
от мъжки на женски род, за да покаже, че между половете има 
равенство. решението е на социалистическия кмет на град Пан-

тен (Pantin) Бертран Керн. “добавяме едно “е” накрая, защото 
така искаме да накараме хората да осъзнаят равенството между 
жените и мъжете”, заяви градоначалникът. и допълни: “Жени-

те все още получават по-ниско възнаграждение за труда си, ня-

кои професии са забранени за тях, а мястото им в общественото 
пространство не винаги е добре прието от мъжете.” Чрез промя-

ната се критикува и насилието над жените.
Пантин (Pantine) няма да бъде изписано на табелите на входа 

на града, тъй като изисква много административни процедури.

Френски град смени 
„пола” на името си

След разчистването на 
развалините от ударения во-

енен пункт в района на Ма-

кеевка броят на загиналите 
руски войници нарасна до 89 
души, съобщи руският гене-

рал Сергей Севлюков. По-ра-

но бе съобщено за 63 убити. 
“Основната причина за слу-

чилото се е масовото използ-
ване, въпреки забраната, от 

личния състав на мобилни те-

лефони в обсега на вражески-

те оръжия”, добави той. това 
е позволило на противника да 
засече локацията на пункта и 
да го удари в новогодишната 
нощ.  

в отговор са унищожени пет 
ракетни установки “Хаймарс”, с 
една от които е бил обстрелван 
пункта, плюс 330 украински 

военни и чуждестранни наем-

ници, предаде таСС.  
СаЩ ще въоръжават ук-

райна, защото не вярват, че ру-

сия е готова да води преговори 
за мир, обяви говорителката на 
Белия дом Карин Жан-Пиер.

Мащабът и дълбочината 
на санкциите показват, че те 
са били подготвяни много от-

давна, “по същество това е ис-

тинска икономическа война, от 
която американците печелят”, 
заяви Пиер дьо Гол, внук на 
покойния френски президент 
Шарл дьо Гол, в интервю в пор-

тала “агорвокс”. По думите 
му досега са въведени 11 000 
санкции, а СаЩ продават газа 
си на Европа 4-7 пъти по-скъпо 
от вътрешния си пазар и “почти 
всеки европеец страда от това”.

89 убити руски войници до Макеевка

Почина бившият шеф на 
Думата Руслан Хасбулатов

Бившият председател на руския 
парламент Руслан Хасбулатов, съ-
юзник на Борис Елцин, обърнал се 
срещу него през 1993 г., почина на 80-
годишна възраст в дома си край Мос-
ква, предаде БТА. Според неназован 
роднина, цитиран от ТАСС, Хасбу-
латов ще бъде погребан в Грозни.

145 задържани в Берлин 
заради сблъсъци

145 души са задържани в Берлин 
във връзка със сблъсъците в нового-
дишната нощ, при които бяха ране-
ни над 40 полицаи. Всички са осво-
бодени. Сред задържаните е имало 
хора от 18 националности, 45 са с 
германско гражданство. Заведени 
са 355 дела за нарушаване на реда.

Бомбени заплахи 
във френски училища 

Няколко училища във Франция 
бяха евакуирани на 2 и 3 януари след 
получени бомбени заплахи от хакна-
ти акаунти. Собственикът на един 
от профилите, от които са отпра-
вени заплахите, е задържан и осво-
боден, тъй като профилът му е бил 
хакнат.

738 бебета в Перу 
са кръстени Пеле

738 деца в Перу, родени през 2022 г., се 
казват Крал Пеле, Едсон Арантес, Едсон 
Арантес до Насименто или само Пеле. 
Над 31 000 деца са кръстени Роналдо 
или Кристиано Роналдо, 371 - Меси 
или Лео Меси, а 229 - Мбапе или Кили-
ан Мбапе. При момичетата най-сре-
щаните имена са Кралица Елизабет, 
Елизабет Втора - 551 бебета, 1787 са 
Шакира. Сред най-необичайните име-
на са Илон Мъск и Катар.

160 убити и 360 ранени 
в САЩ за два дни

Най-малко 160 души са загинали 
и 360 са ранени в САЩ при инциден-
ти с огнестрелно оръжие за първи-
те дни на 2023 г. Самоубийствата 
наброяват 264. Масовите убийства 
са седем.

52 загинали от 
наводненията 
на Филипините

Броят на жертвите от навод-
ненията на Филипините нарасна до 
52. Издирват се 18 души. Стихията 
е нанесла щети на над 140 пътища, 
14 моста и 19 пристанища. В над 60 
града има проблеми с електро- и во-
доснабдяването. Бедствено положе-
ние е обявено в 22 населени места.
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Хиляди перуанци излязоха на шествие в столицата Лима, призовавайки за мир.  
Събитието се състоя, след като се появиха призиви за подновяване на протестите  
и блокиране на пътища в знак на несъгласие с управлението на президентката Дина Болуарте

Гръцкият здравен минис-

тър танос Плеврис призо-

ва европейската комисия да 
вземе мерки за преодоляване 
на недостига на лекарства, 
информира в. "катимерини". 
според съобщение на здрав-

ното ведомство той е изпратил 
писмо до еврокомисарката по 
здравеопазването стела кири-

акидес, в което призовава за 
"централна политика на ниво 
европейски съюз по проблема 

с недостига на лекарства, пред 
който са изправени всички 
държави членки".

Плеврис призовал ек да 
бъде "повишено производ-

ството на лекарства" в съюза, 
допълват френски медии.

атина реагира, след като 
антибиотици и лекарства сре-

щу грип станаха дефицитни в 
аптеките. Хората пътуват до 
съседни страни, за да се снаб-

дят с тях.

Пациенти със симптоми на 
сезонен грип или кОвиД-19 
са принудени да преминават 
през болниците поради липса 
на лекарства в аптеките. ро-

дители са в паника и чакат с 
часове в болниците, докато 
децата получат лечение.

От правителството обяс-

ниха, че липсата на лекар-

ства в Гърция е част от не-

достига, който засяга целия 
европейски пазар. От своя 

страна медии и опозиция об-

виняват кабинета, че създава 
умишлено липса на най-тър-

сените лекарства в търгов-

ската мрежа, за да покачи 
цените им.

Министерството на здра-

веопазването обяви в по-

неделник серия от мерки в 
опит да се справи със ситу-

ацията. те включват пови-

шаване на цените на много 
евтините лекарства, така че 

те да бъдат продавани на 
гръцкия пазар, а не на меж-

дународния, където цените 
им са много по-високи.

Гръцката агенция по ле-

карствата забрани износа на 
определени продукти. 

Гръцкият здравен минис-

тър обеща да засили провер-

ките на търговците на едро в 
опит да ограничи износа на 
лекарства, които не дости-

гат.

страните от ес се доближават до координирани 
мерки при пътуване в отговор на кОвиД-вълната в ки-

тай - тестване преди заминаване, лична хигиена, мас-

ки по време на полетите и тестване на отпадни води за 
евентуални нови варианти, съобщава БГнес.

няколко държави, сред които Белгия и Обединене-

то кралство, вече въведоха свои мерки за ограничаване 
разпространението на вируса. саЩ, канада и австра-

лия обявиха, че ще изискват отрицателни Пср тестове 
за пристигащите от китай.  

Бум на болни от коронавирус отчетоха в япония. За 
едно денонощие новозаразените са 90 436, съобщава 
японската агенция "нипон".

сЗО посочи, че ситуацията в азия е тревожна.

сезонните грипове и 
кОвиД-19 са поставили 
под огромен натиск на-

ционалното здравеопаз-

ване, заяви британският 
здравен министър стив 
Баркли. Относно изо-

ставащите случаи, той 
коментира, че правител-

ството работи активно 
за освобождаване на по-

вече легла в болниците 
и предоставя допълни-

телно финансиране. това 
включва зимен фонд от 
500 милиона паунда, уч-

реден, за да помогне на 
болниците да изписват 
пациенти, които са в със-

тояние да ги напуснат, но 
не могат поради липсата 
досега на необходимата 
подкрепа за грижи към 
тях в техните общности 
след изписването им. 

това би освободило по-

вече легла в болниците. 
Баркли уточни, че така 
ще се облекчи работата 
на спешните отделения и 
на Бърза помощ. 

Думите на министъра 
идват, след като паци-

ентка заяви за Би Би си 
след 25-часово чакане 
в спешно отделение да 
бъде видяна от доктор, че 
случилото се е било като 
“филм за войната”.

вестник “Гардиън” 
междувременно съобщи, 
че някои лекари обвиня-

ват премиера риши сунак, 
че е “напълно заблуден” с 
твърденията си, че наци-

оналното здравеопазване 
не е в криза и разполага 
с необходимите средства 
да се справи с вълната от 
зимни заболявания.

Мексико хвърля армията срещу 
организираната престъпност

Недостиг на лекарства и в Гърция
Здравниятминистърпризовавазаобщоевропейскистъпкизасправянеспроблема

ерата на телеграмите официал-

но приключи в Германия с финална 
вълна от хиляди изпратени кратки 
съобщения за нова година, съобщи 
главната пощенска служба в стра-

ната “Дойче пост”. в последния ден 
от предлагането на услугата са били 
изпратени 3228 телеграми. това е в 
рязък контраст със средните месечни 
количества от между 200 и 300 изпра-

тени телеграми, които службата е об-

работвала през последните години.
“Дойче пост” съобщи, че е била 

една от последните пощенски служ-

би в света, които все още са пред-

лагали разпращане на телеграми, и 
то само в рамките на страната, през 
последните години. През 2018 г. 
службата прекрати изпращането им 
в чужбина.

изпращането на телеграми, да-

тиращо от началото на XIX век, се 
смята за остаряла и скъпа услуга. 
През последните години телеграма, 
съдържаща до 160 знака, в Германия 
струваше най-малко 12,57 евро.

Берлин отхвърли искането на вар-

шава да започне преговори за обезще-

тението й заради щетите, причинени по 
време на втората световна война, съоб-

щи “Юронюз”.
Полша ще се обърне към ООн, за 

да получи обезщетение от 1,2 милиарда 
евро заради окупацията на нацистка Гер-

мания през 1939-1945 г. страната беше 
опустошена от втората световна война, 
убити бяха 220 от всеки 1000 жители. 

40% от културните ценности на Полша 
бяха унищожени и близо 50% от нейна-

та територия бе предадена на съветския 
съюз след края на войната, мотивират 
искането си от варшава.

според Берлин въпросът е приклю-

чен с решение от 1953 г., с което варша-

ва се отказва от искането за репарации. 
Полша твърди, че е спряла да търси ком-

пенсации по това време поради натиск 
от Москва.

Без телеграми и в ГерманияБерлин отхвърли иска
на Варшава за репарации

ЕС с мерки срещу 
КОВИД-вълната в Китай

Огромен натиск  
върху британското 
здравеопазване

Министерството на отбраната 
на Мексико е изпратило 200 воен-

нослужещи до северния граничен 
град Хуарес, за да се бори с орга-

низираната престъпност там. това 
се случва броени дни след като 
смъртоносен затворнически бунт 
доведе до издирване на най-малко 
30 избягали затворници, инфор-

мират световните медии. 
уволнен е директорът на дър-

жавния затвор. той също така 
е разследван за подпомагане на 
бягството на затворниците. Фе-

дералните власти откриха “виП 
зона” с наркотици и пари в сгра-

дата.
Преди дни 19 души загина-

ха, след като въоръжени мъже 
атакуваха затвора на няколко 
мили южно от ел Пасо, тексас, 
убивайки надзиратели и затвор-

ници и предизвиквайки масово 
бягство. сред бегълците е кра-

лят на картел ернесто алфредо 
Пинон де ла круз, известен като 
“ел нето”.  
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като че ли сме обре-

чени около големи праз-

ници да ни се случват 
големи и страшни неща. 
и този път не ни подми-

на злата участ. Преди 
коледа 4-годишно дете 
в Хасково бе пребито до 
смърт от втория си баща 
- пиян и дрогиран. в пър-

вия ден на новата година 
59-годишен мъж стана 
жертва на четири деца (на 
15, 16, 17 и 10 години). 

Заради половинка ракия. 
тъжни, съкрушаващи, 
отвратителни, зловещи 
истории. нечовешки.

Пастрокът не за пър-

ви път прекрачвал лини-

ята на закона. невръст-

ните престъпници също 
били известни на орга-

ните на реда с предишни 
кражби. и в двата слу-

чая явно става въпрос за 
престъпления. Очевидно 
извършени без страх от 
последствията. Без страх 
от закона. и без страх от 
наказание.

Подобни престъпле-

ния обичайно предиз-

викват спорове - за ло-

шите закони, за баланса 
между тежестта на нака-

занието и на стореното, 
за необходимостта от 
по-сурови или по-меки 
мерки спрямо подра-

стващите. наслушали 
сме се на политически и 

прокурорски пиари, на 
обяснения за превъзпи-

танието.
Мислите ли, че има 

шанс извършители, ко-

ито виреят в среда на 
невъзпитание и никога 
не са били възпитани, 
да бъдат превъзпитани? 
как точно няколко годи-

ни лишаване от свобода 
изкореняват заложената 
нечовешка склонност да 
риташ, удряш, душиш и 
убиваш? Особено когато 
тези хора са затворени в 
среда, в която насилието, 
унижението, тормозът, 
животинските пориви са 
всекидневие. и не само 
не избледняват и не се 
превъзпитават, а се за-

силват и избуяват. казу-

сите са сложни. и не, не 
можем да намерим тук и 
сега решение. 

в едни други времена 
при подобни случаи щя-

хме да говорим за бесило 
и за разстрел. “Зрелост-

та” на обществото, за до-

бро или за лошо, проме-

ни тези представи.
едно обаче е ясно. 

За да се случват такива 
убийства, очевидно липс-

ва страх от закона. и оче-

видно отдавна не живеем 
сред Хора, а в условията 
и по закона на джунгла-

та. а не на хартия. там, 
където някои решават, че 
другите и техните живо-

ти им принадлежат.  
и този разговор явно 

ще го водим дълго. и 
много пъти. След всяко 
подобно жестоко прес-

тъпление. Да не се за-

блуждаваме - такова ще 
има. Защото никой не 
прави нищо, за да спре 
маргинализацията в об-

ществото. а и заради 
липсата на страх от по-

следствията.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1592 - РАЖДА СЕ ШАХ ДЖАХАН, ИМПЕРА-

ТОР НА ВЕЛИКИТЕ МОГОЛИ (УМИРА 1666 Г.). 
Става известен като 
създател на едно от чу-

десата в света - Тадж 
Махал. Разположеният 
в гр. Агра, Индия, мав-

золей е смятан за най-
бляскавия паметник на 
моголската архитекту-

ра, изграден в стил, съчетаващ ислямски, индийски 
и персийски елементи. Построен е от Шах Джахан 
в памет на любимата му съпруга Мумтаз Махал. 
През 1983 г. е включен в Списъка на световното на-

следство на ЮНЕСКО.

1849 - РАЖДА СЕ ВАСИЛИЙ НЕМИРОВИЧ-
ДАНЧЕНКО, РУСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1936 Г.). 
Участник в Руско-турската вой-

на (1877-1878) като военен ко-

респондент на в. “Новое время” 
в България. Участва във военни-

те действия при Плевен, Ловеч, 
връх Шипка, в похода на ген. Гур-

ко към София и др. Защитник на 
българската национална кауза. 
След края на войната остава в 
Княжество България и в отделна 
книга описва възобновяването на българската дър-

жава в първите години след Освобождението.

1855 - РАЖДА СЕ КИНГ КЕМП ЖИЛЕТ, АМЕ-

РИКАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1932 Г.). 
Първият производител 
на самобръсначки. Идея-

та му хрумва в едно ран-

но утро на 1895 г., кога-

то вижда брадясалото 
си лице в огледалото и се 
сблъсква с тъпия бръс-

нач. Необходими били 11 години и 25 000 долара, 
преди изобретението да му донесе слава и пари. 
Първите бръсначи еднодневки се появяват на паза-

ра през 1903 г. На 77 години, малко преди да почине, 
Жилет скромно отбелязал: “От всички велики изо-

бретения моят бръснач е най-великата дреболия.”

1916 - РАЖДА СЕ ДОБРИ ДЖУРОВ, АРМЕЙ-

СКИ ГЕНЕРАЛ, ПОЛИТИК (УМИРА 2002 Г.). За-

вършил Военна академия “Фрунзе” в 
СССР. Член на РМС, а след това - на 
БКП. През 1942 г. е интерниран от 
правителството на Богдан Филов 
в лагера Кръсто поле. Избягва от-

там и оглавява партизанска бригада 
“Чавдар”. След 9 септември 1944 г. 
служи в БА, където заема различни 
командни длъжности. Министър на народната 
отбрана (1962-1990). Народен представител в ня-

колко парламента, включително в VII ВНС.

1936 - РАЖДА СЕ ЖУЛИЕТА ШИШМАНОВА, 
ТРЕНЬОР ПО ХУДОЖЕСТВЕНА ГИМНАСТИКА 
(УМИРА 1978 Г.). Става всеп-

ризната с възпитаничките си 
Мария Гигова, Нешка Робева, 
Румяна Стефанова и Красими-

ра Филипова. На Световното 
първенство в Копенхаген (1967) 
Шишманова със своята възпи-

таничка Мария Гигова печели 
първия златен медал (на обръч) 
за България. Загива в самолетна катастрофа. На 
нейно име има международен турнир.

1970 - УМИРА МАКС БОРН, НЕМСКИ ФИЗИК 
(Р. 1882 Г.). Носител на Нобе-

лова награда за физика за 1954 
г. Смятан за един от основате-

лите на квантовата механика и 
създател (заедно с Лауе) на тео-

рията на кристалната решетка. 
Бил е професор във Франкфурт 
на Майн, Гьотинген, Кеймбридж 
и Единбург. Негова внучка е из-

вестната актриса и певица Оливия Нютън-Джон.

  �
Ина МИХАЙЛОВА

Законътнаджунглата

слугинаж
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всъщност подобно 
решение не бе изненада, 
като се има предвид по-

казателното посещение 
на тогавашния амери-

кански посланик Херо 
Мустафа през есента на 
2019 г. в аеЦ “козло-

дуй. Оттам тя даде ди-

ректни указания как да 
се развива българската 
ядрена енергетика. 

казусът около из-

граждането на нови яд-

рени мощности у нас е 

твърде показателен и за 
още две неща. Първо - 
за повече от десет годи-

ни ГерБ не можаха да 
изградят визия за енер-

гийния сектор и сменяха 
стратегията всяка годи-

на, в зависимост от това 
накъде духа политиче-

ският вятър. второ - Бо-

рисов се оказа отлично 
куче пазач на интереси-

те на Белия дом, защото 
демонстрира вярност на 
всеки негов обитател.

През есента на 2019 
г., след срещата си с До-

налд тръмп във вашинг-

тон, Борисов цитира то-

гавашния американски 
президент, който много 
харесал проекта за аеЦ 
“Белене”. След като се 
смени стопанинът на 
Белия дом, Борисов запя 
друга песен. Просто той 
много добре знае, че за 
да се хареса на нови-

те властелини във ва-

шингтон, трябва да се 
откаже от всичко руско. 
и го направи. въпреки 
че подопечната му сче-

товодителка, поставена 

на поста на енергийния 
министър, до неотдавна 
убеждаваше общество-

то, че аеЦ “Белене” ще 
бъде построена от ру-

ската “росатом”, френс-

ката “Фраматом” и аме-

риканската “Дженерал 
електрик”. След войната 
в украйна това на прак-

тика е невъзможно.
Събитията обаче по-

казват, че когато си със 
слугински манталитет, 
много бързо може да се 
изметнеш. а и оставаш 
слуга за цял живот.
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седем партии сглобиха де-
путатското войнство в 48-ото 
Нс - ГерБ, “Продължаваме 
промяната”, ДПс, “възраж-
дане”, “БсП за България”, 
“Демократична България” и 
новата формация “Български 
възход” на стефан янев. след 
предсрочните парламентар-
ни избори на 2 октомври м.г. 
партията на Бойко Борисов 
спечели 67 депутатски места, 
ПП - 53, ДПс - 36, а “възраж-
дане” - 27. “БсП за България” 
има 25 депутати, ДБ заемат 
20 депутатски банки, а “Бъл-
гарски възход” е с 12 народни 
представители. 

Новият парламент беше 
открит тържествено на 19 ок-
томври. На банките седнаха 57 
дами и 183 мъже. седем изби-
рателни района в страната са 
представени само от господа. 
Дамите от Добрич отвръщат 
на удара - това е единственият 
район, от който в парламента 
влязоха само жени. Най-мла-
дият народен представител в 
48-ото Нс също е дама - 25-го-
дишната Небие кабак от ДПс, 
а най-възрастният е 70-годиш-
ният вежди рашидов от ГерБ. 
Доайените в политиката също 
намериха място в пленарната 
зала. рамадан аталай от ДПс 
е депутат за 11-и път, а крис-
тиан вигенин (БсП) има опит 
в 7 парламента.

С фалстарт започна 
работата

си парламентът. три дни или 
53 часа бяха нужни на де-
путатите, за да изберат своя 
председател. след спорове, 

скандали, лични обяснения и 
нападки, предложения и отте-
глени номинации, най-накрая 
на стола на първия в държава-
та седна вежди рашидов. той 
бе избран с гласовете на ГерБ-
сДс, БсП, ДПс и “Български 
възход”. рашидов получи под-
крепата на 139 депутати, 73 
гласуваха “против”, въздър-
жаха се 27.

Номинацията направи ли-
дерът на БсП корнелия Ни-
нова. “Десет пъти гласувахме 
без резултат. всички сме еди-
нодушни, че така се блокира 
парламентът и че трябва да на-
мерим решение. Нека не уби-
ваме парламентарната демо-
крация и да отваряме пътя на 
едноличната власт в България. 
така излагаме народа си на 
риск през следващите зимни 
месеци от висока инфлация, 
високи цени, ниски доходи, 
бедност и неравенство. как-
то и българската икономика 
- от липса на предсказуемост, 
предвидимост и възможност 
да произведе онзи БвП, кой-
то е необходим на страната”, 
подчерта Нинова.

крехкият консенсус не трая 
дълго. Ден след това партиите 
продължиха да задълбават в 
чертаенето на червени линии 

помежду си. страната ни по-
срещна новата година без ре-
довен кабинет и без бюджет 
за 2023-та. служебното прави-
телство предложи старият да 
бъде удължен до избирането 
на редовен кабинет. това пре-
дизвика силното недоволство 
на социалистите. Лидерът на 
БсП корнелия Нинова комен-
тира, че и от левицата смятат, 
че е по-добре да се внесе изця-
ло нов финансов план. тя пре-
дупреди, че това означава 

замразяване  
на доходите

при растящи цени и нужда от 
подкрепа на икономиката, сре-
щу което от БсП са против. 
искането не срещна подкрепа 
и в края на ноември м.г. парла-
ментът гласува удължаването 
на действието на бюджета за 
2022 г.

освен разправиите за па-
рите на държавата, още три 
проблема разтърсиха Народ-
ното събрание. решението за 
промените в изборния кодекс, 
с които се въвежда гласуване-
то и с хартиена бюлетина, раз-
горещи страстите и споровете 
без малко да прераснат в юм-
ручен бой. Президентът нало-

жи вето на измененията, но то 
бе преодоляно и смесеният вот 
вече е факт.

Бурни дебати предизвика и 
решението за предоставяне на

военна помощ  
на Украйна

по секретен списък. то беше 
подкрепено от парламентар-
ните групи на ПП, ГерБ, ДБ, 
ДПс и “Български възход”. 
от БсП и “възраждане” гла-
суваха “против”. разправиите 
прераснаха в скандал около 
класифицираната информа-
ция. Депутати от БсП излъчи-
ха с телефоните си на живо в 
социалните мрежи закритото 
заседание на Нс, на което се 
обсъждаше секретният списък 
с оръжие, което България ще 
предостави на киев. в крайна 

66 дни от живота на 48-ото НС
Парламентътпосрещнановатагодинабезредовноправителствоибюджетза2023г.

  �
Юлия КУЛИНСКА

СнимкаБТа

Депутатите от “БСП за България” бяха сред най-активните  
по време на дискусиите в Народното събрание

от началото на мандата си 48-ото Нс е при-
ело 22 закона, 58 решения и декларация за при-
съединяването на България към Шенген. от 19 
октомври до 22 декември 2022 г. парламентът 
е имал 33 пленарни заседания, като 6 от тях са 
били извънредни.

в деловодството на 48-ото Нс са постъпили 
общо 158 законопроекта, като 103 от тях са внесе-
ни от народни представители. По време на първа-
та сесия в парламента са депозирани 84 проекто-
решения, от които 71 от народни представители, 
както и 2 проекта за обръщения и декларации.

в 48-ото Народно събрание до 22 декември 
2022 г. са зададени 903 въпроса и са отправени 
47 питания. Парламентарен контрол е провеж-
дан в 4 пленарни заседания за петъчния парла-
ментарен контрол и в 4 извънредни пленарни 
заседания. Блицконтрол е провеждан в две засе-
дания, като са зададени 22 въпроса от народни 
представители от всички парламентарни групи.

използваното парламентарно време за осъ-

ществяване на контролната функция на Народ-
ното събрание е 48 часа и 56 минути.

в този период използваните форми на пар-
ламентарен контрол са въпроси и питания, из-
слушвания и блицконтрол. Проведени са 8 из-
слушвания по Правилника за организацията и 
дейността на Народното събрание.

от зададените въпроси с писмен отговор са 
656, а 247 - с устен. При питанията 18 са били с 
писмен отговор, а 29 - с устен. отговорено е на 
672 въпроса и на 32 питания, а 23 въпроса и 3 
питания са оттеглени.

Най-много въпроси и питания през първата 
сесия от мандата на 48-ото Нс са били внесени 
от народни представители от ДБ - 233 въпроса 
и 13 питания. от ПП са отправили 228 въпроса 
и 12 питания, от ГерБ-сДс - 171 въпроса и 6 
питания, от “БсП за България” - 108 въпроса и 6 
питания, от “възраждане” - 103 въпроса и 8 пи-
тания, от “Български възход” - 50 въпроса, и от 
ДПс - 22 въпроса и 2 питания.

Досега са приети 22 закона 

сметка заседанието беше от-
крито. 

Лидерът на БсП корнелия 
Нинова нарече случващото се 
безпрецедентно и скандално. 
тя призова президентът румен 
радев да наложи вето на това 
решение. Държавният глава 
отказа, а БсП и “възраждане” 
сезираха кс с искане да обяви 
за противоконституционно ре-
шението за оказване на военна 
и военно-техническа помощ за 
украйна. 

Лошата новина, че съветът 
на ес е отхвърлил присъеди-
няването на България и румъ-
ния към Шенген, също разпа-
ли страстите. “Незаслужено и 
унизително. отдавна сме из-
пълнили техническите условия 
за приемане в Шенген. реше-
нието на ес да останем извън 
зоната е обидно и унизително 

като към държава втора ръка и 
хора втора ръка. трябва да го 
заявим достатъчно твърдо, без 
да превиваме гръб и да се под-
мазваме за подаяния. Шенген 
е една от малкото теми, която 
ни обединява. Нека всички за-
едно и категорично да защи-
тим националния си интерес”, 
коментира корнелия Нинова. 
тя бе категорична, че решени-
ето е “политическа присъда”.

и в този парламент БсП 
доказа, че е социална партия и 
че се грижи за доброто на хора-
та и на страната. тя предложи 
социални мерки, но много от 
тях не бяха приети. Дано през 
новата година депутатите да 
се явят доброволно на попра-
вителен изпит и да дадат “зе-
лена светлина” на социалните 
политики на социалистите...

 

 

 

ПГ “БСП за България” предложи 4200 лв. максимален осигу-
рителен доход и 850 лв. минимална заплата. Бяха внесени и две 
предложения за доходите на физическите лица - необлагаеми 
да бъдат доходите от трудови правоотношения на лицата, 
ненавършили 26 г., както и месечните доходи от трудови пра-
воотношения в размера на линията на бедност. Това означава 
необлагаем минимум за доходи от трудови правоотношения 
от 413 лв. месечно за м.г. През т.г. линията на бедност се 
вдигна на 504 лв. 
БСП отново предложи промени в Кодекса на труда, с които 
минималната заплата да стане 50% от средната за страна-
та през предходните 12 месеца, като се определя до края на 
октомври в предходната година, а тази по изключение - до края 
на декември. Изменението беше одобрено на първо четене в 
социалната комисия, а после и в пленарната зала. Но не получи 
подкрепа при второто гласуване.  
Паралелно с тези текстове социалистите настояха обезщете-
нието през втората година на майчинството да се изравни с 
минималната заплата. 
Беше предложено две преизчисления на пенсиите - от 1 януари 
и от 1 юли, които бяха отхвърлени в социалната комисия на 
първо четене.  
От БСП настояха за промени в Закона за семейните помощи 
за деца, с които еднократна помощ от 300 лв. ще има не само 
за децата в първи и в осми клас, но и за тези във втори, трети 
и четвърти. От тази учебна година всички ученици да имат 
право на безплатни учебници, настояха социалистите.  
 По предложение на БСП всички небитови потребители ще 
получават компенсиране на тока за цени от над 200 лв. за 

мегаватчас, вместо досегашните 250 лв.

Какво предложи БСП?
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уважаеми дами и господа, 
народни представители,
скъпи български 
граждани,
нека да ни е честита новата 

2023 година. дано да донесе мир, 
здраве, сигурност и спокойствие 
в българските семейства. да 
даде стабилност и на държава-
та. но за да се случат тези неща, 
много зависи и от нас, хората в 
тази зала.

За нас от "БсП за България" 
има шест важни неща, в които 
ще вложим много усилия да се 
случат.

Първо - да гарантираме 
политическа стабилност чрез 
съставяне на редовно правител-
ство. очевидно всички гледаме 
вече към третия мандат и там е 
последният шанс за това. ние 
бихме го нарекли мандат на раз-
ума, стига емоции. нека с разум, 
но без недопустими компроми-
си, без задкулисни договорки, 
открито да се опитаме да сло-
жим край на политическата нес-
табилност.

Второ - нека това да е стъпка 
към стабилизирането на парла-
ментарната република. За по-
реден път обръщаме внимание 
от трибуната - парламентарната 
република е в опасност. имаме 
пълзяща и овладяваща държа-
вата еднолична власт, която се 
движи по ръба на конституция-
та. ние сме за парламентарната 
демокрация и докрай ще се бо-
рим за тази форма на управле-
ние.

трето - ще се спра конкретно 
на приоритетните за нас сектори 
и на конкретните закони, кои-
то смятаме, че този парламент 
трябва да приеме, колкото и да 
е дълъг животът му. Постоян-
ното внушение за политическа 
нестабилност и за невъзможност 
на политиците и партиите да 
направят правителство създава 
усещане, че ние тук не трябва да 
вършим нищо - просто да чакаме 
безропотно края на парламента 
и да отиваме на избори. не - ние 
не смятаме така. каквото и кога-
то и да се случи, с правителство 
или без, ние  

трябва да свършим 
определена работа

За нас най-важни са образо-
вание, наука и култура, здравео-
пазване, социална политика, ко-
ято да е ангажирана с инфлация, 
цени, неравенства, бедност и с 
акцент млади хора - деца, май-
чинство и семейства. За да има 
средства за тази политика, тряб-
ва да има работеща икономика.

Ще очертая приоритетите на 
"БсП за България", които не са 

само думи. това, което сега ще 
кажа, са вече закони, които сто-
ят на бюрата на народните пред-
ставители.

Първо - образованието. 
крайно време е да наблегнем на 
качеството на образованието и 
на учебниците. на тяхното съ-
държание и връзката им с иконо-
миката, и да преосмислим прин-
ципа, че парите следват ученика. 
доказа се, че той не работи за 
образовани деца. 1% от БВП да 
се инвестира в култура.

Второ - здравеопазването. 
Здравно осигурените хора да 
не доплащат, като отидат в бол-
ници. не може цял живот да си 
плащал осигуровките и когато 
отидеш, да искат да доплащаш 
за всичко. А здравно неосигу-
рените да бъдат гарантирани 
от държавата с един минимум 
пакет от медицински услуги. 
да минимизираме и премахнем 
търговията в здравеопазването.

социална политика - с ак-
цент върху деца, млади хора и 
майчинство. Подкрепа на дър-
жавата за раждането на всяко 
дете, безплатни лекарства и 
учебници за деца, детско здра-
веопазване, майчинството да е 
колкото минималната заплата, 
младите хора до 26 г. да бъдат 
освободени от данъци.

социална политика за ра-
ботещи и активни хора - мини-
мална заплата 50% от средната, 
подобряване на условията на 

труд, обективиране в закона на 
дистанционната работа, която се 
наложи в последните години.

уважаеми народни предста-
вители,

крайно време е, втора година 
си говорим за понятието "енер-
гийна бедност". само говорим. 
крайно време е да решим кое е 
то и да гарантираме подкрепа 
на тези семейства. кризата ще 
свърши, няма да има нужда от 
тази подкрепа, докато вие уму-
вате що е то енергийно бедно 
семейство.

и, разбира се, грижа за пен-
сионерите - нашата битка за пре-
изчисляване на пенсиите остава 
постоянна.

Подкрепа за 
икономиката,  
не на лобизма

За да се свърши всичко това, 
трябва да има развита икономи-
ка. Затова подкрепата на държа-
вата за българската икономика 
трябва да продължи и да прие-
мем усилено законите по Плана 
за възстановяване и устойчи-
вост. но ние забелязваме нещо 
в последните седмици - зад фа-
садата План за възстановяване 
и устойчивост започват да се 
прокарват лобистки закони, кои-
то нямат нищо общо с изисква-
нията на Европейската комисия, 
на Европейския съюз, на Плана, 
който сме подписали. Една ти-

пична за българския парламен-
таризъм ситуация. изведнъж се 
оказа, че има множество закони, 
които нямат нищо общо с Пла-
на, но са много спешни - защото 
обслужват частни интереси. да 
си го кажем и да се опитаме да 
сложим край на лобизма в бъл-
гарския парламент.

на четвърто място Ви обръ-
щаме внимание върху един въ-
прос, който, не само заради при-
ближаващите местни избори, е 
принципен и нерешен до днес 
- отношението към местната 
власт. отношението държавна 
- местна власт. ние настояваме 
да се реши въпросът с финан-
сирането на общините чрез ос-
таване на част от данъците при 

тях. В момента общините, об-
щинските болници, общинските 
детски градини плащат с 20% 
по-скъп газ, отколкото бизне-
сът. Причината - не могат да си 
възстановяват ддс. дотам ли го 
докарахме, тях да натоварваме с 
по-високи цени, отколкото всич-
ки останали?

Пето - съдебна реформа. 
толкова години се нищи тази 
съдебна реформа, такава дъвка 
е години наред, като ластик се 
разпъва навсякъде. да вземем 
да я направим най-накрая и да се 
приключи и с този въпрос. об-
ръщам Ви внимание, че докато 
ние спорим какво да е съдебна-
та реформа, как да се направи, 
народът се вълнува от ежеднев-
ни, тежки престъпления, които 
остават ненаказани и засилват 
чувството за несправедливост. 
За пореден път се обръщам към 
ГЕрБ и г-н Чолаков - в правна 
комисия стоят законите на БсП 
от месеци, които са: дрогирани 
и пияни шофьори, които убиват 
хора по пътищата, да не се из-
мъкват с условни присъди; ка-
налджии, които ежедневно пре-
карват мигранти през страната и 
ги намираме из цяла България, 
да не се измъкват с админи-
стративни глоби за нарушение. 
Внесли сме предложение без 
условни присъди, тежки нака-
зания, включително затвор, от-
немане на превозните средства 
и имуществото на такива хора. 
не сте ли потресени от поред-

ното битово престъпление - деца 
убиха възрастен човек?! Бито-
вата престъпност е нерешен от 
години проблем. докато всички 
ние тук умуваме на едро що е то 
съдебна реформа, народът еже-
дневно страда. от посегателство 
върху собствеността и живота 
му, без те да бъдат наказани.

Шенген, еврозоната, 
войната в Украйна

Шесто - външна полити-
ка. трябва да положим всички 
максимални усилия, на всички 
институции, България да стане 
член от Шенгенското простран-
ство. тази незаслужено обидна 
позиция към България да не бъ-
дем приемани в Шенген трябва 

да бъде коригирана с общите 
усилия на всички. трябва да 
покажем, че България го е за-
служила, че българският народ 
заслужава да пътува свободно, 
българските фирми заслужават 
да търгуват свободно.

Препотвърждавам позиция-
та на "БсП за България" по от-
ношение на войната в украй-
на. България да се въздържа от 
намеса там, да не предоставя 
оръжия и да не приема украин-
ски войски на българска тери-
тория.

По отношение на еврозо-
ната - много внимателно да се 
прецени кога и при какви усло-
вия влизаме, с всички рискове 
и всички позитиви. но тогава, 
когато няма рискове за българ-
ската икономика, за български-
те семейства, за българските 
доходи и за обедняването на 
българския народ. Бързането 
на всяка цена от 1 януари 2024 
г. не е най-доброто решение.

тази сесия може да върне 
разума, да даде стабилност и 
перспектива за България. Може 
да улесни живота на български-
те граждани и да гарантираме 
националното достойнство на 
България на международната 
сцена. или може да задълбочи 
кризите и да тласне страната в 
още по-голяма безпътица. кое 
от двете ще се случи зависи от 
нас тук. ние избираме първо-
то.

на добър час и с разум!

Корнелиянинова:

Има шанс в третия 
мандат на разума
Занаснай-важнисаобразование,наука
икултура,здравеопазванеисоциалнаполитика,
заявилидерътнапартиятавдекларацияотимето
наПГ„БСПзаБългария”
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От първия ден на новата 
година и въвеждането на ев-
рото като официална валута в 
Хърватия видимо се повиши-
ха цените на стоки и услуги, 
съобщават хърватските ме-
дии. Поради това премиерът 
Андрей Пленкович свика още 
в първия работен ден след 
празниците заседание с ком-
петентните министри и ин-
спекционни власти. Обсъдени 
са по-нататъшни действия в 
защита на потребителите от 
“необоснованото повишаване 
на цените”. 

“въвеждането на еврото не 
е причина за повишаване на 
цените на стоките и услугите”, 
заяви Пленкович. Министърът 
на икономиката Давор Фили-
пович след заседанието пока-
ни на среща представители на 
търговските вериги и ги обви-
ни, че неоснователно вдигат 
цените и се опитват да изма-
мят гражданите: “Говорихме с 
представители на търговските 
вериги за постоянното покач-
ване на цените на храните и 
напитките и обмена на куната 
в евро. инфлацията е 13,5% и 
тя се дължи най-вече на увели-
чението на цените на храните 
и безалкохолните напитки”, 
каза той. 

и още: “търговските ве-
риги вдигат цените всеки ме-
сец. и сега, в тази ситуация с 
еврото, те вдигат цените и се 
опитват да измамят гражда-
ните. казах им днес и казвам 
на всички, които искат да 
ползват смяната на валутата 
за сметка на гражданите, че 

това няма да стане”. “Гледаме 
на търговските вериги като на 
наши партньори. Действахме 
добросъвестно, не очаквахме 
това. изпратихме им ясни пос-
лания, че трябва да се грижат 
за гражданите”, отбеляза ми-
нистърът.

За евентуалните мерки 
Филипович каза, че “всичко е 
на масата - от черни списъци 
до замразяване на цените на 
широк спектър от продукти, 
всичко”. “всеки трябва да 
понесе тежестта на кризата”, 
добави той. и още: “не може 
в тази криза да гледаме как се 
увеличават печалбите за смет-
ка на гражданите”.
Наблюдения на пазара

Медиите в Хърватия съоб-
щават, че в някои пекарни като 
“Млинар” по-високите цени са 
ясно видими, така че кроасан, 
който е струвал 6 куни (80 ев-
роцента), сега струва 1 евро и 
10 цента. Обикновеният бял 
хляб е поскъпнал с 31 липи и 
сега струва 90 евроцента.

цените са по-високи и на 
пазарите. килограм портокали 
е струвал 13 куни (1,75 евро), 
а сега цената се е повишила с 
около 2 куни и 7 липи, тоест 
килограм струва 2 евро. кар-
тофите са били на цена между 
3 и 5 куни за килограм досега, 
а сега килограм е около 6 куни 
и 78 липи, докато за килограм 
лук, вместо предишните 6 
куни, трябва да се отделят 1 
куна и 53 липи повече.

кафето еспресо, което преди 
въвеждането на еврото е било 6 

куни (80 евроцента), сега стру-
ва 93 евроцента, което означава 
увеличение на цената с почти 
цяла куна, съобщава хърватски-
ят портал “Директно”.

Паркирането на автомоби-
ли в Загреб също поскъпна, 
така че час в първа зона струва 
12 куни и 60 липи (1,6 евро), с 
60 цента повече. втората зона 
е с 27 липи по-скъпа и възли-
за на 5 куни и 27 липи, или 70 
цента. трета зона е по-скъпа с 
26 липи. 

в бензиностанциите на 
“Петрол” бензинът поскъпна с 
39 липи, а дизелът - с 24 липи.

в същото време полицията 
предупреди за възможни изма-
ми с фалшиви евро, съобщава 
информационният сайт “ин-
декс”. През последните дни 
полицията е получила няколко 
сигнала за опити за плащане с 
банкноти, които се използват 
като филмов реквизит. От по-

лицията призоваха граждани-
те да бъдат внимателни и да 
сигнализират при съмнение за 
фалшиви банкноти.

Чейндж бюрата 
затварят

Само едно на всеки десет 
бюра за обмен на валута в Хър-
ватия ще преживее влизането в 
еврозоната, смятат собствени-
ци на обменни бюра в страната, 
цитирани от “Ютарни лист”.

Понеделник сутринта бе 
и първият ден, когато обмен-
ните бюра отвориха врати, 
въпреки факта, че вече нямат 
право да обменят хърватски 
куни в евро, което представля-
ваше 85% от работата им. 

Повечето собственици на 
обменни бюра, интервюирани 
от “Ютарни лист”, прогнози-
рат, че само между 5 и 10% от 
бюрата в Хърватия могат да 
продължат да работят.

Според данни от Хърват-
ската централна банка (ХцБ) 
в Хърватия има 1080 обменни 
бюра, които разполагат с поз-
воление за обмен на валута, из-
дадено от ХцБ. те управляват 
общо 3500 офиса и разполагат 
с персонал от над 10 000 души.

Собственик на обменно 
бюро каза, че някои от неговите 
колеги възнамеряват да се прех-
върлят към криптовалутите.

Друг бизнесмен, който при-
тежава верига от 11 обменни 
бюра и вече е затворил две от 
тях, предполага, че около 10% 
от обменните бюра могат да 
продължат да функционират. 
което означава, че над 1000 ще 
трябва да затворят. Хиляди хора 
ще загубят работата си. той се 
надява, че офисите в Далмация, 
източна Хърватия, ще продъл-
жат да функционират.

БНР

КабинетътвЗагребобмисля
спешнимеркисрещу
вдиганетонацените

Хърватският държавен инспекторат 
е установил 1738 нарушения на закона 
за въвеждане на еврото като официал-
на валута в Хърватия и задължението 
за двойно изписване на цените, както и 
51 случая на продажби на определени 
хранителни продукти над максимално 
допустимите цени на дребно, определе-
ни с решение на правителството, съобщи 
хърватската национална телевизия Хрт.

нарушенията се състоят в неясно 
изписване на цените и изписване само 
в евро (при изискване за двойно изпис-
ване на цена в хърватски куни и в евро), 
както и на липса на указване или непра-
вилно указване на фиксирания курс на 
етикетите и на касовите бележки.

Правилата за указване на цените 
в евро бяха разписани със закона за 
въвеждане на еврото като официална 
валута в Хърватия, който е в сила от 5 
септември 2022 г. До този момент дър-
жавният инспекторат е извършил 8028 
проверки с цел защита на потребители-
те и работниците, както и правилното 
информиране на потребителите за це-

ните на продуктите и услугите в куни 
и в евро.

установени са и 51 случая на про-
дажба на определени хранителни про-
дукти на дребно на цена, по-висока от 
максималната позволена, определена с 
решение на правителството.

решението за изравнителните мер-
ки за контрол на цените на определени 
хранителни продукти влезе в сила на 10 
септември 2022 г. и с него се определя 
най-високото ниво на цените на опреде-
лени хранителни продукти на дребно с 
цел предотвратяване на негативни по-
следици от промяната на отделни цени 
в Хърватия.

Хърватия, член на еС от 2013 г., 
прие план за въвеждане на еврото през 
2017 г. Заедно с България тя влезе в 
т.нар. чакалня на еврозоната - европей-
ския валутен механизъм (ERM II) през 
2020-а и прекара там минималните две 
години. на 1 януари 2023 г. Хърватия 
стана 20-ият член на еврозоната.

БТА

1738 нарушения на закона при въвеждане на единната валута

Еврото удари хърватите
по джоба от първия ден 
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Софийската опера  
започва годината  
с  мюзикъла „Mamma Mia!”

СнимкаСофийСкаопераибалет

“Mamma Mia!”

С поредица от новогодишни спек-

такли на мюзикъла “Mamma Mia!” 
започва новата година в Софийска-

та опера и балет. Музиката и тек-

стът са на Бени Андершон и Бьорн 
Улвеус. От 5, 6 и 7 януари в 19 ч. и 8 
януари в 11 ч. Весела Делчева отново 
ще бъде усмихнатата Софи, Люд-

мила Козарева и Еделина Кънева ще 
изпълнят ролята на майка й Дона. В 
ролята на Сам ще видим Орлин Гора-

нов и Владимир Михайлов. С участи-

ето на солисти, ансамбъл и бенд на 
Софийската опера, диригент е Све-

тослав Лазаров, режисьор - Пламен 
Карталов. Поради изключителния 
зрителски интерес, след предста-

вленията през декември 2022 г., на 
10 януари балетът на Софийската 
опера отново ще представи “Лешни-

котрошачката” от Чайковски.

ВАНЯКАСТРЕВА,началник
наРегионалнотоуправление
наобразованиетовСофия-град
Доц.д-рДИМИТЪРГЕНЧЕВ,директор
наЦентъразастратегически
изследваниякъмНСнаБСП
МИЛЕНААНДОНОВА,
сценаристка,режисьорка
МИХАИЛГАНЕВ,световеншампион
поборба,кметнаобщинаЗлатарица
НИКОЛАЙПЕКАРЕВ,карикатурист
ЯНААКИМОВА,трикратнашампионка
наБългарияполатиноамериканскитанци

натозиденсародени

накратко

Напусна ни художникът  
Любен Зидаров

"На 3 януа-

ри 2023-а, година 
преди да навърши 
100, почина Любен 
Зидаров. Разде-

ляме се с една от 
най-ярките лично-

сти в областта 
на българското из-

куство през изми-

налото столетие. 
Любен Зидаров 
оставя забележително творчест-

во в областта на илюстрацията 
и живописта, формирало вкуса на 
няколко поколения. Активен худож-

ник до последните си дни, той ни 
вдъхновяваше с нестихващия си по-

рив да твори и експериментира, с 
оптимизма и финото си чувство за 
хумор. Ще го помним. Поклон пред 
светлата му памет!" Това съобщава 
екипът на СБХ в сайта на организа-

цията. Зидаров е бил председател на 
Творческия фонд през 80-те години, а 
от 1996 до 1999 г. е председател на 
СБХ. Сред най-значимите илюстра-

ции на художника са тези към "При-

казките на Шехеразада", "Остро-

вът на съкровищата", "Том Сойер" 
и приказките на Андерсен. Носител 
е на множество български и между-

народни награди, а миналата година 
бе удостоен със званието "Доктор 
хонорис кауза" на НХА.

Световноизвестният кларинетист 
иво Папазов-ибряма, заедно със своя 
“сватбен оркестър” “тракия”, ще се 
качи за първи път на клубна сцена в 
София на 26 февруари, за да отбележи 
своята 70-а годишнина с ексклузивен 
концерт в “София лайв клуб”.

вече над 50 години този изключите-
лен музикант не слиза от сцената, като 
продължава да съчетава в музиката си 
фолклор и традиция, и съумява с изклю-
чителна виртуозност да издигне ориги-
налния си музикален стил до световните 
сцени, като се нарежда до най-изтъкна-
тите творци на нашето време. в годината 
на своя 70-годишен юбилей виртуозът 
на кларинета и сватбената музика иво 
Папазов-ибряма спечели специалната 
артистична награда на международния 
фестивал за уърлд и електронна музика 
“WOMEX 2022”. Призът се връчва от 
1999 г. за изключителни постижения в 
музиката в световен мащаб, музикал-
но съвършенство, социална значимост, 
въздействие и цялостен принос. 

иво Папазов има блестяща музи-
кална кариера и е издал многобройни 
албуми, като два от тях през 1989 и 
1991 г. са продуцирани от самия Джо 
Бойд (продуцент на “Пинк флойд”, 
Джими Хендрикс и “ар и ем”). През 
2005 г. Папазов печели Световната 
музикална награда на БиБиСи за при-
нос в световната музика с албума си 
“Панаир/Fairground”. така ибряма е 
възхваляван от множество известни 
музиканти, а медии като “Гардиън”, 
“Сонглайнс”, “уошингтън поуст” и 
“ню Йорк таймс” пишат за него със 
суперлативи. наричат го “българския 
Бени Гудман”, “свръхестествен гений 
на кларинета”, “най-великия кларине-
тист на Балканите”.

неговият оркестър “тракия” е със-
тавен от изключителни музиканти, 
представители на етнически групи от 
различни краища на България, които 
вече десетки години допринасят със 
своя талант и енергия за изграждане-
то на своеобразния стил, който става 

световноизвестен с името “сватбарска 
музика” - микс от българска и балкан-
ска традиционна музика с елементи на 
джаз, фънк и рок.

в страниците на сборни-
ка “най-умните афоризми 
на света” от издателство 
“кръг” читателите ще от-
крият прозрения на колоси 
на световната литература. 
те са извадени от най-значи-
мите им произведения под 
съставителството на лидия 
Геловска, а корицата е на-
правена от Стоян атанасов 
от Kontur Creative.

Мъдростта на Сервантес, 
Гьоте, Достоевски, толстой 
и чехов никога не е приема-
ла по-концентрирана форма. 
несравними в своята про-

ницателност са думите на 
Юго, Джеръм к. Джеръм и 
Оруел, Оскар уайлд, Марк 
твен и Стефан Цвайг.

“най-умните афоризми 
на света” не обхваща всички 
мислители, раждали се по 
нашата земя, но е най-крат-
кият път да се натрупат зна-
ния по теми и сфери, върху 
които човекът е прекарал 
векове в обмисляне и чуде-
не. Писателите разгадават 
битови енигми като брака, 
изкушения като парите, пи-
енето или тютюнопушенето. 
размишляват върху възви-

шени теми като грижата за 
духа, вярата и Бог, идеалите, 
смисъла на съществуването.

книгата изследва човека 
и понякога сложните за него 
взаимоотношения с другите. 
Открива истини за любовта 
и щастието, за страданието 
и състраданието. Припомня 
значението на възпитанието 
и образованието, на изку-
ството. разсмива ни с мисли 
за глупостта, греха, властта 
и политиката или народната 
психология на различни на-
роди. тя е едновременно ко-
медия, политически трилър, 

сатира на обществото, исто-
рически и духовен пътево-
дител, посочват издателите.

СнимкаархивДУма

Ибряма с клубен 
концерт в столицата

Книга събира мъдрите мисли на 
колоси на световната литература

“в съзнанието ми дълбока следа е оставил един от ав-
топортретите на Дечко узунов, който видях на неговата 
изложба през 1985 г. в галерията на СБХ на ул. “Шипка” 6. 
Преживяването на сетивно ниво потъва надолу в дълбини-
те на подсъзнанието и там се превръща във впечатление 
(самскара). тези силни емоционални преживявания, които 
формират светогледа и вкуса, се връщат подсъзнателно 
през целия наш живот.”

това съпреживяване и размисли на васил абаджиев - ху-
дожник, сценограф и фотограф, са в основата на изложбата 
“Дечко узунов/васил абаджиев. автопортрети”, подредена 
в ХГ “Дечко узунов” (филиал на СГХГ) до февруари. Диа-
логът отвъд времето между двамата художници от различни 
поколения дава възможност на публиката да “надникне” в 
съзнанието на един творец, когато общува с наследството 
на друг творец. неслучайно васил абаджиев е избрал клю-
чови и добре познати на публиката произведения, създадени 
от Дечко узунов, като “автопортрет със светци”, “Пор трет 
(автопортрет)”, “Семеен портрет (автопортрет с Олга)”, 
както и редица от автопортрети рисунки. те са вдъхновение-
то за създадените специално нови автопортрети. 

изложбата от програмата “Срещи отвъд времето” 
включва творби на ХГ “Дечко узунов”, СГХГ и специално 
създадените за изложбата произведения на васил абаджи-
ев. Проектът е подкрепен от нФ “култура”.

Изложбата „Дечко Узунов/Васил Абаджиев. 
Автопортрети” - диалог между поколенията

Дечко Узунов 
(1899-1986), 
Портрет 
(Автопортрет), 
ок. 1922, ХГ 
"Дечко Узунов"

Васил Абаджиев (р. 1966), Аз бях тук, 
2022, Собственост Васил Абаджиев

ивопапазовинеговият„сватбеноркестър”
„тракия”щегостуватв„Софиялайвклуб”поповод
70-годишнинатанаименитиякларинетист

Снимка
СотирГелев/Сбх
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00.05„нашиятследобедсБСТв“
/п/

01.15„ляваполитика“
02.10„Студиоикономика“/п/
03.10„обществоикултура“/п/
04.10„Думатаеваша“/п/
05.10Документаленфилм
05.40„нашиятследобедсБСТв“

/п/
06.50музикаленантракт
07.20„Актуалноотденя“/п/
07.55„Дискусионенклуб“/п/
09.00„Заисториятасвободно“/п/
10.00Твпазар
10.20Документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.45„Контра“/п/
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсБСТв“
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15„Актуалноотденя“
20.00„Студиоикономика“
21.00„ляваполитика“/п/
22.00Твпазар
22.15 новини - централна еми-

сия/п/
22.40„Актуалноотденя“/п/
23.20„Студиоикономика“/п/

06.00 “васкодаГамаотселоруп-
ча”-детскитвфилм/4серия/

06.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
Симеониванов

09.00 100%будни-сутрешноток-
шоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”-

анимационенфилм
15.10 “Звезденпрах”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 “Бай Ганьо у иречека” - тв

филм/3епизод/
17.00 “Английският съсед” - тв

филм/3серия/
18.00 посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 СпортТоТо
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 “вина” - 12-сериен тв филм

/България, 2022/, 1 епизод
(12)/премиера/

22.00 “Колекция “Кадифе” - тв
филм/3епизод/(12)

23.00 посветаиунас
23.25 “повратна точка” - тв филм

/3епизод/(16)
00.20 музикабезкрай/п/
01.20 100%будни-сутрешноток-

шоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.55 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.50 “Звезденпрах”-твфилм/п/
04.20 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00 “ДаживеекралДжулиън!”
- анимация, сериал, с.3
еп.16

06.30“лицевлице”/п./-публици-
стичнопредаване

07.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00премиера:“опасноизкуше-
ние”-сериал,с.4еп.77,78

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.89

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.4

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“ДъШоуто”/п./

05.00новини
05.10“Златнитерога”-филм
05.40“огън,водаимеднитръби”-

филм
07.10Телеканал“Доброутро”
09.00новини(съссубтитри)
09.15“Животътнасвоите”
10.05“ЗаУют”
11.00новини(съссубтитри)
11.15 “видяхте ли видеото?” но-

вогодишноиздание
11.55“Готвачинаколела”.пълна

версия
12.55 наталия Гвоздикова. ро-

дена да обича, родена да
прощава

13.55“Класик”-филм
15.45“Двезвезди.Бащиидеца”.

новогодишноиздание
17.00 вечерни новини (със суб-

титри)
17.15“Двезвезди.Бащиидеца”.

новогодишноиздание
17.55Фантастика
20.00 време - информационна

програма
20.30“мажор”-новисерии,еп.4
21.20 “единственият” - кон-

церт в москва, по повод
85-годишнината на Адри-
аноЧелентано

23.15подкаст.лаб
03.00 време - информационна

програма
03.30“мажор”-новисерии,еп.4
04.20Светлананемоляева.Ста-

раехме се да се пазим
единдруг

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Успявате да запазите спо-
койствие. Ситуациите, в 
които попадате, не ви при-
тесняват, справяте се.

Предстоят ви изяви в сфе-
ри, които не са ваш прио-
ритет. Те ще ви насочат 
към активност.

Изчистете мислите си 
от колебания, като при-
ложите доказателства в 
подкрепа на идеите си.

Отделяйки внимание на 
детайлите, ще си осигу-
рите предимства. Усили-
ята ще имат резултат.

Предложение за среща, 
разходка или друг вид раз-
товарване ще ви разноо-
брази. Не скучайте.

Внимавайте и си давайте 
сметка какво и на кого го-
ворите. Предпазливост-
та ще ви спаси.

Не се колебайте дали да се 
заемете с организаторска 
работа, ще се справите с 
всичко.

Здравето ви ще се ста-
билизира, а проблемите в 
работата са минало. По-
емете дълбоко въздух.

Предстои ви сериозно пре-
дизвикателство в профе-
сионален план. Ще трябва 
да положите усилия.

Професионалните ви тър-
сения ще се увенчаят с ус-
пех. Пазете труда си от 
нездрав интерес.

На работното място ще 
получите възможност за 
изява, ще вземате бързи и 
адекватни решения.

Авторитетът ви ще нара-
ства и мнозина ще се обръ-
щат към вас. Бъдете так-
тични и съобразителни.

православенкалендарскръбнавест

на 27.12.2022 г.
почина

руска вълканова

светла й памет!

опело на 04.02.2023 г. на Централни софийски гробища.

св.мъченицитеопемптитеоназагина-
лизавярата

презнай-жестокотогонениесрещухристи-
яните,коетопредприелримскиятимператорДи-
оклетиан(284-305г.),никомидийскиятепископ
Теопемптдалславенпримернаизповедниче-
скатвърдост.Тойстаналжертванаедикта,кой-
топредписвалдабъдатзатварянинай-напред
църковнитепредстоятелисклирициичетци.

Столичният епископ Теопемпт бил затво-
ренвтъмницатаидалпримерзасвръхчовешка
издръжливост,коятомногоутвърдилавяратаи
смелосттанаостаналитехристияни.Слеката
увереност,чекатопоразятпастира,щесломят
лесноинеговитедуховниовце,палачитевръх-
летеливърхусветияепископсадскиизтезания,
нотойследвсякомъчениеоставалневредим.

Тезиочевидничудесанеуспелидавразу-
мятмъчителитенасветиястарец.Тепотърсили
езически маг, който да преодолее и затъмни
тайнственото“изкуство”наХристовияепископ.
ЯвилсемагесникътТеона,койтообещалдаиз-
вършипо-големичудеса.Тойдалнамъченика
даизпиедругаотрова,вчийтосмъртоносенсъс-

тавбилнапълноубеден,нотясеоказаланапъл-
нобезвредназасв.Теопемпт.победениятТео-
нападналпреднозетенаепископа,изповядал
иисусХристосзаБогистаналхристиянин.

разгневенибезсилен,мъчителятизпратил
идваматавтъмница.Туксветиятникомидийски
епископпросветилвистинитенавяратаезич-
никаТеона,койтоприелсветотоКръщениепод
иметоСинесий,коетозначи“изпълненсразум”.
надругияденотсеклиглаватанаепископТео-
пемпт,аТеоназаровилиживвземята.

Църкватапочитана5януарисв.мчци
теопемпт и теона. преп. синклитикия и
аполинария(водици)(Утреня,Царскичасо-
ве,вас.лит.)(великводосвет)(строгпост)
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Каруцари.Кал.Картини.Борис.Рон/"КапитанРон"/.
Пасиви."Аира".Зали.Илава.
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по Диема спорт 2
Футбол
22.00 Челси - Ман Сити

по евроспорт 1
Ски
15.45 и 18.35 Ск в Загреб 
(слалом, жени)

по евроспорт 2
биатлон
15.05 Ск в Поклюка 
(спринт, жени)

по макс спорт 1
баСкетбол
20.00 Жалгирис - Фенербахче
22.00 Партизан - Монако

тениС
4.00 Юнайтед къп

Гледайте

ЦСка се похвали с два изходящи трансфера, а други двама 
млади футболисти са преотстъпени под наем, за да получат по-

вече време за игра през пролетния полусезон.
Полузащитникът Йоан Бауренски бе продаден на Берое. 

Юношата на “армейците” записа 6 двубоя с първия тим, а е пра-

щан под наем в Литекс и Ботев вр. 
Бързоногият техничар Митко Митков, който има 11 мача и 1 

попадение за “червените”, подписа договор със Септември Сф. 
Финансовите параметри по тези трансфери остават конфиден-

циални между страните, отбелязват от ЦСка.
новозакупеният от Септември Симеон александров се връ-

ща обратно в отбора, за да се обиграва през пролетния полу-

сезон и да разгърне своя потенциал. Друг талантлив юноша от 
академия ЦСка - александър Бучков, е преотстъпен под наем 
в Литекс, където ще има възможността да трупа игрови опит в 
мъжкия футбол и да повиши нивото си.

Левски може да мине на самоиздръж-

ка още тази година, смята треньорът 
Станимир Стоилов. Парите ще идват от 
всички дейности на клуба с феновете, от 
мачове, продажба на футболисти и др. 
Пред продажба са андриан краев и ноа 
Сонко Сундберг.

“Левски вече сглоби млад отбор, 
който има бъдеще. има създаден стил и 
начин на работа, показа авторитет, сила 
в игровите си действия. когато един 
отбор играе добре, има интерес към не-

гови футболисти. ако показва антифут-

бол, играчите му нямат никаква цена. 
Миналия януари имаше предложения 
за наши играчи за 0 лева, а сега имаме 
оферти за милиони. на този етап, ако 

има предложение, което устройва клу-

ба, всеки играч може да бъде продаден. 
ако това стане, ще търсим веднага вхо-

дящ трансфер, който да има по-лесна 
аклиматизация, но също и перспектива. 
имаме голям брой играчи по на 16-17 
години. От тях също зависи. трябва да 
гледат амбицията и желанието в опит-

ните играчи и футболистите, които са в 
първия отбор, за да могат и те да рас-

тат”, обяви Стоилов от Дубай, където 
“сините” са на лагер.

“Футболистите ми се виждат амби-

цирани да работят. клубът се постара 
да осигури максимални условия като 
качество от всяко естество за подготов-

ка. най-важното в избора на Дубай е, 

че няма да има лоши дни, затваряне на 
терени, пропускане на мачове. времето 
е винаги добро, а разликата с турция е 
съвсем минимална, цените вече навсякъ-

де станаха големи”, добави хасковлията.
С тима са и новите попълнения - 

кристиан Димитров и бразилският напа-

дател рикардиньо.
“Двамата трябва сами да намерят 

своето място в отбора. надявам се да се 
впишат в отборния стил и начин на игра, 
и в нашия колектив, който е силата на 
Левски. и двамата са имали проблеми с 
намиране на игровия си ритъм. кристи-

ан доста време не е играл. той има голям 
потенциал, който още не е разкрил. ри-

кардиньо също не е имал толкова много 
игрови минути в Гремио и в отбора, в 
който беше преотстъпен. той има моти-

вация да намери себе си и да покаже най-
добрите си игри и, ако може, да направи 
следващата стъпка.

трябва да се готвим за сериозна годи-

на, да се опитаме да се класираме за ев-

ротурнирите и да радваме хората с добра 
игра и себераздаване. За Левски е важно 
да играе добре и да побеждава. надявам 
се феновете ни да продължат единство-

то, обичта и подкрепата. ние като отбор 
трябва да ги радваме с добри игри с по-

беди”, каза още Стоилов.

СнимкаБТа

С водосвет започна подготовка локо Сф. треньорът Станислав Генчев изведе за първа тренировка 
24 играчи, сред които новите - вратарят бубакар Гай (Гамбия) и бруно Франко (браз). 
от “надежда” си тръгна единствено Симеон Славчев, който отиде в аматьорския Вечиста (Пол)

Джокович пропуска  
турне в саЩ

новак Джокович продължава 
да изпитва коВиД-19 проблеми. 
Сръбският тенисист най-вероят-
но ще пропусне пролетните тур-
нири в СаЩ - “Мастърс”-ите в 
индиън уелс (8-19 март) и в Ма-
ями (22 март - 2 април). Местни-
те власти удължиха до 10 април 
мерките, с които забраняват вли-
зането на територията на стра-
ната на неваксинирани. Поради 
тази причина Джокович пропусна 
същите два турнира и US оpen и 
миналата година. В момента ноле 
е в австралия, където участва 
в надпреварата в аделаида, след 
като местните власти свалиха 
3-годишната му забрана за влиза-
не в страната. “Радвам се, че се 
върнах в австралия. благодаря на 
всички, че ме приехте по начин, 
за който можех да мечтая. ако 
трябва да избера страна, в която 
съм имал най-голям успех и която 
се е отнасяла към мен по най-до-
брия начин, това е австралия. 
тук спечелих първия си турнир от 
Големия шлем през 2008 г. и имам 
девет титли на откритото пър-
венство на австралия. имал съм 
епични мачове”, обяви Джокера. 

треньорът на Лудогорец  
е №1 в словения

анте Шимунджа беше избран 
за най-добър треньор на Слове-
ния за втора поредна година. 51-
годишният специалист изпревари 
селекционера на националния от-
бор Матяж кек и наставника на 
френския льо авър - лука елснер. 
2022 г. беше много успешна за 
Шимунджа. той пое лудогорец в 
началото на януари, а след това 
изведе тима до 11-а поредна тит-
ла, при това с рекордна преднина 
- 21 т. пред ЦСка. В прекия мач 
“орлите” разбиха “червените” 
с рекордното 5:0. Впоследствие 
отборът му надделя над левски и 
грабна Суперкупата на българия. 
В квалификациите на Шампион-
ската лига разградчани елими-
нираха черногорския Сутиеска и 
ирландския Шамрок Роувърс, но 
отпаднаха след спорно съдийс-
тво от хърватския гранд Динамо 
Загреб. Впоследствие лудогорец 
влезе в групите на лига европа, къ-
дето завърши трети. През февру-
ари “орлите” ще спорят на 1/16-
финал в лигата на конференциите 
с андерлехт.

ЦСКА продаде две 
надежди, прати 
други двама под наем

СнимкаБерое

Йоан бауренски вече е играч на берое

накратко

Левски ще се 
самоиздържа
мъриСтоиловсезаречедаизградисиленотбор


